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ການເພ່ີມທະວີຄວາມສາມັກຄີເປັນເອກະພາບຢູ່ໃນທ່ົວພັກ, 
ທ່ົວປວງຊນົ ເປນັຫັຼກການທ່ີສຳຄນັຍ່ິງອັນໜ່ຶງຂອງທຸກໄຊຊະນະ 
ຂອງການປະຕິວັດປະເທດເຮົາ.

(ນິພົນເລືອກເຟັ້ນ ເຫຼັ້ມ IV, ໜ້າ 99 ຂອງປະທານ ໄກສອນ 
ພົມວິຫານ)

ປະເທດເຮົາ ແມ່ນວົງຄະນາຍາດລວມ ອັນປະກອບດ້ວຍຫຼາຍ
ເຜ່ົາ, ໃນຫຼາຍເຜ່ົາກໍມີຫຼາຍດ້ານທ່ີດີ ປຽບສະເໝືອນດ່ັງດອກໄມ້
ນາໆພັນ ຢູ່ໃນສວນອຸທະຍານລວມ ອັນພາໃຫ້ມີຫຼາຍຮູບ,ຫຼາຍ
ສີ ແລະ ກິ່ນຫອມຫວນ.

(ນິພົນເລືອກເຟັ້ນ ເຫຼັ້ມ IV, ໜ້າ 70 ຂອງປະທານ ໄກສອນ 
ພົມວິຫານ) vjko8+lt[a[|hk

(ສພຊ) - ໂດຍປະຕິບັດ
ຕາມການຕົກລົງຂອງຄະນະປະ
ຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ໃນໄລຍະ
ແຕ່ວັນທີ 7-13 ພຶດສະພາ 2025, 
ທ່ານ ປອ. ນາງ ສູນທອນ ໄຊຍະ
ຈັກ ເລຂາທິການສູນກາງພັກ, 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ ທີ່ປະກອບດ້ວຍເລ
ຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ຮອງປະທານກຳມາທິການ ປກຊ-
ປກສ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ເຄ່ືອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດ
ວຽກຢູ່ແຂວງໄຊສົມບູນ ແລະ 

Iv'xtmkoltrkcsj'-kf g7njvows; 
;Pd'ko16jw-lq,[6o c]t -P'0;k'

(ສພຊ) - ຄະນະຜູ້ແທນ
ຂ້ັນສູງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ນຳ
ໂດຍສະຫາຍ ອານຸພາບ ຕຸນາລົມ 
ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ, 
ເລຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກ, ປະ
ທານສະພາປະຊາຊົນນະຄອນ

7totz6hcmo0ahol6' o; 1hP,1k, c]t gIaf;Pd16jc0;'gs'tvko c]t c0;'Ijk8y'

ຫຼວງວຽງຈັນ (ສປນວ) ໄດ້ເດີນ
ທາງໄປຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຄື່ອນ
ໄຫວວຽກງານຢູ່ແຂວງເຫງະອານ 
ແລະ ແຂວງຮ່າຕິງ ສສ.ຫວຽດ
ນາມ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 12-16 
ພຶດສະພາ 2025.

ວັນທີ 12 ພຶດສະພາ ໄດ້
ຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມກອງ
ປະຊຸມພົບປະ ແລະ ພິທີເຊັນບົດ
ບັນທຶກການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ
ອົງການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ ກັບ ຄະນະກຳມະການ

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ລະດົມຄໍາຄິດເຫັນດ້ານເນື້ອໃນ 
ໃສ່ປຶ້ມ “50 ປີ ແຫ່ງສາຍພົວ
ພັນລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແຫ່ງ ສສ.ຫວຽດນາມ, 
ການຮ່ວມມືຮອບດ້ານ ແລະ ພັດ
ທະນາ” ໄດ້ຈັດຂ້ຶນໃນວັນທີ 15-
16 ພຶດສະພານີ້ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ 

]tfq,7e7yfgsaofhkogoNv.o .ljxB, 50  xu 
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(ສພຊ) - ວັນທີ 12-13 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ສພຊ) ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ

d;fdkgoNv.odqf\kp1k c]t zt]yf8traodkocrf

ກວດກາເນ້ືອໃນຮອບດ້ານຂອງ
ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຢາ ແລະ 
ຜະລິດຕະພັນການແພດ (ສະບັບ

ປັບປຸງ) ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລັດ ຮອງ
ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າ
ຮ່ວມມີບັນດາທ່ານປະທານ ແລະ 
ຮອງປະທານກຳມາທິການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງ ສພຊ, ຮອງລັດຖະມົນ
ຕີກະຊວງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ, ຄະນະທີ່ປຶກສາທາງດ້ານ
ກົດໝາຍຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຫົວໜ້າ-
ຮອງຫົວໜ້າກົມ, ຄະນະພະແນກ 
ແລະ ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ

(ສພຊ) - ເພື່ອເປັນການ
ຄົ້ນຄວ້າ, ວິເຄາະວິໄຈ ເນື້ອໃນ
ຕ່າງໆ ຂອງກົດໝາຍຢ່າງລະອຽດ, 
ເລິກເຊ່ິງ ຮັບປະກັນຄວາມພ້ອມ
ທາງດ້ານເນື້ອໃນຂອງຮ່າງກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍຄວາມປອດໄພ
ໄຊເບີ ກ່ອນນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາ
ໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ຊຸດທີ IX; ວັນທີ 9 ພຶດ
ສະພານີ້ ທີ່ເມືອງວັງວຽງ ແຂວງ
ວຽງຈັນ, ໄດ້ມີກອງປະຊຸມກວດ

xtdv[7egsao.ljIjk'dqf\kp7;k,xvfwrw-g[u

xtmko dl8l g7njvows;;Pd'ko16j
c0;';P'9ao c]t c0;'s^;'rt[k'

ປະຊາຊນົແຂວງເຫງະອານ ແລະ 
ລະຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ ກັບ ສະພາປະຊາ
ຊນົແຂວງເຫງາະອານ, ຮວ່ມລງົ
ນາມຝາ່ຍລາວໂດຍສະຫາຍ ສລີິ
ລາດທົງສິນ ທອງເພັງ ຮອງເຈົ້າ
ຄອງ ນວ  ແລະ ສະຫາຍ ນາງ 

ກາເນ້ືອໃນຮອບດ້ານຮ່າງກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍຄວາມປອດໄພໄຊ
ເບີ (ສ້າງໃໝ່) ໂດຍການເປັນປະ

ທານຂອງທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ 
ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາ

zad8eoyo...
(ໜ້າ 10) ot;af8tdel5fgvNv...

(ໜ້າ 12)

3x3]p ltgŝu,ltŝv'...
(ໜ້າ 11)

\udyogzY'
(ໜ້າ 9)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 7-8 
ພຶດສະພານ້ີ ທ່ີຫ້ອງປະຊຸມສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ອັດຕະ
ປື, ກໍາມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້
ຈັດກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມການ
ຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນ
ຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງ
ຂອງປະທານຄະນະກໍາມະການ
ປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ, ແຂວງ 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 

g/ydvq[Iq,dkoxtg,uozqodkoxt8y[af0=h8qd]q'
xtmko7totde,tdkoxqd7v'ot7voŝ;'F c0;'

ອໍາໄພ ຈິດມານົນ ຮອງປະທານ
ກໍາມາທິການກົດໝາຍ; ເຂ້ົາຮ່ວມ
ມີວິທະຍາກອນ, ຄະນະກົມ, ຄະ
ນະພະແນກ ແລະ ສຳມະນາກອນ
ຈາກ ສພຂ 3 ແຂວງຄື: ອັດຕະ
ປື, ສາລະວັນ ແລະ ເຊກອງ ພ້ອມ
ດ້ວຍພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງອ້ອມ
ຂ້າງແຂວງອັດຕະປື; ຈຸດປະສົງ
ຕ້ົນຕໍແມ່ນເພ່ືອຍົກລະດັບຄວາມ
ຮູ້ກ່ຽວກັບວຽກງານຕິດຕາມກວດ

ກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງຂອງປະທານຄະ
ນະກຳມະການປົກຄອງນະຄອນ
ຫຼວງ, ແຂວງ ໃຫ້ແກ່ສະພາປະ
ຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ເພື່ອສາມາດ
ປະຕິບັດພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ 
ໜ້າທ່ີ ທ່ີຕິດພັນກັບວຽກງານດ່ັງ
ກ່າວ ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ, ປະ
ສິດທິຜົນ ແລະ ເປັນເອກະພາບ 
ຕອບສະໜອງໄດ້ຄວາມຮຽກ

(ສພຊ) - ວັນພຸດທີ 14 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ສພຊ) ໄດ້ມີກອງປະຊຸມ
ກວດກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານຮ່າງ
ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສາມັນສຶກສາ 
(ສະບັບສ້າງໃໝ່) ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລັດ 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ເຂ້ົາຮ່ວມມີບັນດາທ່ານປະທານ 
ແລະ ຮອງປະທານກຳມາທິການ
ຂອງ ສພຊ, ຮອງລັດຖະມົນຕີ
ກະຊວງ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ, ຄະນະທີ່ປຶກສາທາງດ້ານ
ກົດໝາຍຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າ
ກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະ
ນັກງານ-ລັດຖະກອນຈາກພາກ
ສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລັດ ກ່າວ
ວ່າ: ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສາມັນ
ສຶກສາສະບັບສ້າງໃໝ່ນີ້ ກ່ອນ
ທ່ີລັດຖະບານຈະສະເໜີຫາຄະ
ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ກະ
ຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ 
ກໍໄດ້ສົມທົບກັບພາກສ່ວນທ່ີ
ກ່ຽວຂອ້ງ ດາໍເນີນການຄົ້ນຄວາ້
ຕາມຂ້ັນຕອນຂອງການສ້າງນິຕິ
ກຳ ແລະ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຂັ້ນ
ວິຊາການແລ້ວ; ສະນັ້ນ, ການ
ຈັດກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ຈຶ່ງມີ
ຄວາມໝາຍຄວາມສໍາຄັນຫຼາຍ 
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ເພາະຈະເປັນການຄ້ົນຄວ້າ, ຮຽບ
ຮຽງຢ່າງລະອຽດຮອບດ້ານ ແນ
ໃສ່ເຮັດໃຫ້ຮ່າງກົດໝາຍມີເນ້ືອ
ໃນຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ແລະ ສາ
ມາດນໍາເຂ້ົາພິຈາລະນາຮັບຮອງ
ເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ຊຸດທີ IX ທີ່ຈະໄຂຂ້ຶນໃນເດືອນ
ມິຖຸນານີ້.

ທ່ານ ປອ. ສຳລານ ພັນ
ຄະວົງ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ໄດ້ສະ
ເໜີເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມຈຳເປັນ
ຂອງການສ້າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ສາມັນສຶກສາ ແມ່ນເພ່ືອໃຫ້ສອດ
ຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍ, 
ລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ
ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ, ແຜນຍຸດ
ທະສາດການພັດທະນາຊັບພະຍາ
ກອນມະນຸດແຫ່ງຊາດ, ແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງ
ຊາດ; ຫຼຸດຜ່ອນອັດຕາການປະ
ລະຂອງຜູ້ຮຽນ ແລະ ເພ່ີມຄວາມ
ຮັບຜິດຊອບຂອງພໍ່ແມ່ ຫຼື ຜູ້ປົກ
ຄອງ, ຊຸມຊົນ ແລະ ສັງຄົມ; ຊຸກ
ຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມການລົງທຶນເຂົ້າ
ໃສ່ວຽກງານສາມັນສຶກສາໃຫ້
ຫຼາຍຂຶ້ນ; ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິ
ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຂອງພັກປະຊາ
ຊົນປະຕິວັດລາວ ຄັ້ງທ ີIX, X 
ແລະ XI ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ 

4 ເນ້ືອໃນບຸກທະລຸ ໂດຍສະເພາະ
ການບຸກທະລຸດ້ານການພັດທະ
ນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ; ເຮັດ
ໃຫ້ການຄຸ້ມ ຄອງ, ບໍລິຫານວຽກ
ງານສາມັນສຶກສາ ມີຄວາມເປັນ
ເອກະພາບ, ມີປະສິດທິພາບ ແລະ 
ປະສິດທິຜົນ ທັງຮັບປະກັນຄຸນ
ນະພາບການສຶກສາ ສອດຄ່ອງ
ກັບສະພາບການປ່ຽນແປງໃນໄລ
ຍະໃໝ່. ທ່ານໃຫ້ຮູອີ້ກວ່າ: ເມືອ່
ກົດໝາຍສະບັບນ້ີ ໄດ້ຖືກຮັບຮອງ 
ແລະ ປະກາດໃຊ້ ຈະເປັນບ່ອນ
ອີງໃຫ້ຂະແໜງການສຶກສາທິການ 
ແລະ ກິລາ ໃນການສ້າງນະໂຍ
ບາຍ, ແຜນຍຸດທະສາດ, ແຜນ
ການ, ແຜນງານ, ໂຄງການ ແລະ 
ບັນດານິຕິກຳຕ່າງໆ ໃນການຄຸ້ມ
ຄອງ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກ
ງານສາມັນສຶກສາ ມີປະສິດທິພາບ 
ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ; ຮັບ
ປະກັນໃຫ້ພົນລະເມືອງລາວ ເຂ້ົາ
ເຖິງການສຶກສາສາມັນສຶກສາ 
ທ່ີມີຄຸນນະພາບທຽບເທ່ົາກັບພາກ
ພື້ນ ແລະ ສາກົນ; ຍົກສູງຄວາມ
ເຊ່ືອໝ້ັນໃຫ້ແກ່ຊຸມຊົນ, ສັງຄົມ, 
ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ອົງການ
ຈັດຕັ້ງທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະ
ເທດ ເຫັນໄດ້ເຖິງຄວາມສໍາຄັນ
ຂອງວຽກງານສາມນັສກຶສາ ທັງ
ຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມການລົງທຶນ
ໃສ່ວຽກງານສາມັນສຶກສາໃຫ້
ຫຼາຍຂຶ້ນ; ເພີ່ມທະວີຄວາມຮັບ
ຜິດຊອບ, ຍົກສູງຄວາມຮູ້ຄວາມ
ເຂົ້າໃຈ ແລະ ເປັນເຈົ້າການໃນ
ການປະຕິບັດສິດ, ໜ້າທີ່ ແລະ 
ພັນທະຂອງພົນລະເມືອງລາວ
ທກຸຄົນ ເພື່ອປະກອບສ່ວນດ້ານ
ທຶນຮອນ, ແຮງງານ ແລະ ວັດ
ຖຸອຸປະກອນ ເຂ້ົາໃນວຽກງານສາ
ມັນສຶກສາຢ່າງຕັ້ງໜ້າ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 8 ພຶດ
ສະພານີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໄດ້ມີກອງປະຊຸມກວດ
ກາເນື້ອໃນຮອບດ້ານຮ່າງກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍປ້າຍ (ສະບັບປັບ
ປຸງ) ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ
ທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງບຸນມີ 
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; 
ເຂ້ົາຮ່ວມມີບັນດາທ່ານປະທານ 
ແລະ ຮອງປະທານກຳມາທິການ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຊ, ຮອງ
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, 
ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ 
(ຖວທ), ຮອງລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງຍຸຕິທໍາ, ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງ
ວ່າການສໍານັກງານປະທານປະ
ເທດ, ຄະນະທີ່ປຶກສາທາງດ້ານ
ກົດໝາຍຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງ
ບຸນມີ ໄດ້ມີຄຳເຫັນກ່າວເປີດວ່າ: 
ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ແມ່ນການຄົ້ນ
ຄວ້າເນ້ືືອໃນຮອບດ້ານຂອງຮ່າງ
ກົດໝາຍຢ່າງລະອຽດ ໂດຍເລ່ີມ
ແຕ່ມາດຕາທໍາອິດຫາມາດຕາສຸດ
ທ້າຍ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນຂອງ
ຮາ່ງກດົໝາຍສະບບັນ້ີ ມຄີວາມ
ຄົບຖ້ວນ, ຊັດເຈນ, ສອດຄ່ອງ
ກັບສະພາບການຂະຫຍາຍຕົວ
ທາງດ້ານເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໃນ
ປັດຈຸບັນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດວຽກງານປ້າຍຕົວຈິງ ແນ
ໃສ່ເຮັດໃຫ້ຮ່າງກົດໝາຍມີເນ້ືອ
ໃນຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ແລະ ສອດ
ຄ່ອງກັບລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດ
ໝາຍອ່ືນທ່ີປະກາດໃຊ້ແລ້ວ ເພ່ືອ
ສາມາດນໍາເຂ້ົາພິຈາລະນາຮັບຮອງ
ເອົາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ
ເທື່ອທີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ຊຸດທີ IX. 
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ທ່ານ ວັນສີ ກົວມົວ ຮອງ
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ ຖວທ ໄດ້
ສະເໜີໂດຍຫຍ້ໍກ່ຽວກັບເຫດຜົນ 
ແລະ ຄວາມຈຳເປັນ ຂອງການ
ປັບປຸງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍປ້າຍ 
ແມ່ນເພ່ືອປະຕິບັດໜ້າທ່ີປົກປັກ
ຮັກສາ ແລະ ພັດທະນາປະເທດ
ຊາດ ຕາມແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ, ວັດທະນະທຳ 
ແຕ່ລະໄລຍະ ໃຫ້ສອດຄ່ອງ ແລະ 
ບັນລຸຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້, ສາ
ມາດຮັກສາໄດ້ລັກສະນະຊາດ, 
ກ້າວໜ້າ ແລະ ມະຫາຊົນ, ສາ
ມາດເຊ່ືອມໂຍງກັບພາກພ້ືນ ແລະ 
ສາກົນ; ສ້າງຄວາມເປັນເອກະ
ພາບ, ສະເໝີພາບ ແລະ ຄວາມ
ຍຸຕິທຳ ໃນການແຂ່ງຂັນດຳເນີນ
ທຸລະກິດກ່ຽວກັບປ້າຍ ແລະ ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ປ້າຍ; ແກ້ໄຂການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມ
ຄອງ ແລະ ເກັບລາຍຮັບວິຊາ
ການຖອກເຂ້ົາງບົປະມານໃຫ້ບັນ
ລຸຕາມຄາດໝາຍ; ສ້າງຄວາມ
ສອດຄ່ອງຕໍ່ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິ
ກຳໃຕ້ກົດໝາຍ ກັບບັນດາຂະ
ແໜງການຕ່າງໆ (ສາທາລະນະ
ສຸກ, ໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ, 
ອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ການ
ລົງທຶນ); ແກ້ໄຂການຜະລິດ ແລະ 
ການຫ້າມນຳເຂ້ົາປ້າຍຈາກຕ່າງ
ປະເທດ ທີ່ຂຽນຕົວໜັງສືບໍ່ຖືກ
ຕາມຫັຼກໄວຍາກອນລາວ, ສີສັນ
ຂອງປ້າຍບໍ່ສອດຄ່ອງກັບເອກະ
ລັກວັດທະນະທຳຂອງ ສປປລາວ; 
ກຳນົດຮູບແບບຂອງປ້າຍໃຫ້ຄົບ
ຖ້ວນ ເຮັດໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງງ່າຍ
ຂຶ້ນ; ກຳນົດຮູບແບບການຂໍອະ
ນຸຍາດນຳໃຊ້ປ້າຍ, ການດຳເນີນ
ທຸລະກິດປ້າຍ, ເວລານຳໃຊ້ປ້າຍ 
ໃຫ້ຄົບຖ້ວນ. ທ່ານໃຫ້ຮູ້ອີກວ່າ:
ຫາກກົດໝາຍວ່າດ້ວຍປ້າຍ ຖືກ

ຮັບຮອງ ແລະ ປະກາດໃຊ້ ຈະ
ເປັນເຄື່ອງມືໃນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານຄຸ້ມຄອງປ້າຍໃຫ້
ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິ
ຜົນດີກວ່າເກ່ົາ; ເນ້ືອໃນກົດໝາຍ
ມີຄວາມສົມບູນ, ລະອຽດຈະ
ແຈ້ງຂ້ຶນ, ເຂ້ົາໃຈງ່າຍໃນທາງປະ
ຕິບັດການກວດກາການເກັບລາຍ
ຮັບ, ຕອບສະໜອງຕາມຄວາມ
ຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການທັນກັບສະ
ພາບການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມໃນປັດຈຸບັນ ແລະ 
ອະນາຄົດ; ເຮັດໃຫ້ປະຊາຊົນ
ລາວບັນດາເຜົ່າ ແລະ ສາກົນ 
ເຫັນໄດ້ເຖິງນະໂຍບາຍຢ່າງຈະ
ແຈ້ງຂອງພັກ ແລະ ລັດຖະບານ 
ໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ສົ່ງເສີມ
ວຽກງານປ້າຍ; ຍົກສູງສະຕິຊາດ, 
ຄວາມເປັນເອກະລາດ, ເອກະ
ພາບ ແລະ ເປັນເຈົ້າຕົນເອງ ຂອງ
ປະຊາຊົນບັນດາເຜ່ົາໃຫ້ສູງຂ້ຶນ; 
ສາມາດແກ້ໄຂບັນຫາຄົງຄ້າງການ
ໂຄສະນາດ້ວຍປ້າຍ ເປັນຕ້ົນແມ່ນ
ສ້າງຄວາມເປັນເອກະພາບ, ສະ
ເໝີພາບ ແລະ ຄວາມຍຸຕິທຳ ໃນ
ການແຂ່ງຂັນດຳເນີນທຸລະກິດ
ກ່ຽວກັບປ້າຍ; ສ້າງ ແລະ ປັບປຸງ
ກົດໝາຍ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບກົດ
ໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ 
ກັບບັນດາຂະແໜງການອ່ືນ; ສ້າງ
ຄວາມອາດສາມາດສ້າງລາຍຮັບ
ເຂ້ົາງບົປະມານ ແລະ ການນຳໃຊ້
ໂປ່ງໃສ, ກວດສອບໄດ້; ແກ້ໄຂ
ການຜະລິດ ແລະ ນຳເຂົ້າປ້າຍ
ຈາກຕ່າງປະເທດ; ສ້າງຄວາມ
ເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໃນການ
ຕິດຕັ້ງປ້າຍໃນຕົວເມືອງ ໃຫ້ມີ
ຄວາມສວຍງາມ.

ບັນດາຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້
ເປັນເຈົ້າການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະ
ກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຕ່ໍບັນດາເນ້ືອ
ໃນຮ່າງກົດໝາຍສະບັບນ້ີຢ່າງມີ
ຈຸດສຸມ, ມີລັກສະນະຫຼັກການ 
ຕິດພັນກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ຕົວຈິງ ແລະ ມີຄໍາເຫັນລົງເລິກ
ແຕ່ລະພາກ, ໝວດ, ມາດຕາ 
ໃນນ້ັນ, ມີຫຼາຍເນ້ືອໃນຂອງຫຼາຍ
ມາດຕາ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງໃຫ້
ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ ແລະ 
ຊັດເຈນກວ່າເກົ່າ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ຮ້ອງຕ້ອງການໃນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານຕົວຈິງ.

ໃນການເຝິກອົບຮົມ ໄດ້
ຮັບຟັງການນໍາສະເໜີບົດຮຽນ
ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳໃຕ້
ກົດໝາຍ (ຂ້ໍຕົກລົງຂອງປະທານ
ຄະນະກຳມະການປົກຄອງນະ
ຄອນຫຼວງ, ແຂວງ); ເຜີຍແຜ່ຄໍາ
ແນະນໍາຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄູ່ມືກ່ຽວກັບ
ການຕິດຕາມກວດກາການປະ
ເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍ
ຕົກລົງຂອງປະທານຄະນະກຳມະ
ການປົກຄອງນະຄອນຫຼວງ, ແຂວງ; 
ບົດຮຽນການຕິດຕາມກວດກາ
ການປະເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດກົດໝາຍຂອງກຳມາທິການ

ກົດໝາຍສະພາແຫ່ງຊາດ; ບົດ
ຮຽນການຕິດຕາມກວດກາຂອງ
ຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ຄຳມ່ວນ ທີ່ຕິດພັນກັບການຕິດ
ຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດ
ໝາຍ ພາຍໃນແຂວງຄຳມ່ວນ; 
ບົດຮຽນການຕິດຕາມກວດກາ
ການປະເມີນຜົນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງຂອງເຈ້ົາແຂວງຄຳ
ມ່ວນ; ເຜີຍແຜ່ຄຳແນະນຳຂອງ
ຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າ
ດ້ວຍການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດ
ໝາຍ ໄລຍະປີ 2026-2030 
ສະບັບເລກທີ 03/ຄປຈ, ລົງວັນ
ທີ 5 ມັງກອນ 2024 ແລະ ຄຳ
ແນະນຳຂອງຄະນະປະຈຳສະພາ

ແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການສະຫຼຸບ
ຕີລາຄາການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່
ກົດໝາຍ ສະບັບເລກທີ 01/
ຄປຈ, ລົງວັນທີ 3 ມັງກອນ 
2024 ເຊິິ່ງລ້ວນແລ້ວແຕ່ເປັນ
ເນື້ອໃນທີ່ມີຄວາມໝາຍ ແລະ 
ຄວາມສຳຄັນຫຼາຍ ຕິດພັນກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ 
ກໍຄືການປະຕິບັດພາລະບົດບາດ
ຂອງສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ.

ການເຝິກອົບຮົມຄັ້ງນີ້ 
ໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນທາງ
ດ້ານງ ົບປະມານຈາກມູນນິທິ 
ເວສຕ໌ມິນສ໌ເຕີ ເພື່ອປະຊາທິປະ
ໄຕ (Westminster Foun-dation 
for Democracy - WFD).

(ວິນັດ ສີສຸລາດ)
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(ສພຊ) - ຄະນະຜູ້ແທນ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ນໍາໂດຍ
ທ່ານ ພົຕ. ປອ. ວົງສັກ ພັນທະ
ວົງ ປະທານກຳມາທິການປ້ອງ
ກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງບົ 
(ກປຊສ) ສຳເລັດການຢ້ຽມຢາມ 
ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ລາຊະອານາ
ຈັກ ກຳປູເຈຍ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 
6-11 ພຶດສະພາ 2025; ຈຸດ
ປະສົງຂອງການໄປຢ້ຽມຢາມຄ້ັງ
ນີ້ ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວ
ພັນມິດຕະພາບທ່ີເປັນມູນເຊ້ືອ, 
ການພົວພັນແບບຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະ
ສາດຮອບດ້ານ ໝ້ັນຄົງ ຍາວນານ 
ລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ 
ກໍຄືສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ 
ສະພາແຫ່ງຊາດກຳປູເຈຍ ເວົ້າ
ລວມ, ເວ້ົາສະເພາະແມ່ນລະຫວ່າງ
ສອງກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-
ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງ ົບ ສະພາ
ແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ກຳມາທິ
ການພາຍໃນ, ປ້ອງກັນຊາດ, ບໍ
ລິການພົນລະເຮືອນ ແລະ ວຽກ
ງານຊາຍແດນ ສະພາແຫ່ງຊາດ
ກໍາປູເຈຍ ທັງເປັນການຜັນຂະ
ຫຍາຍບົດບັນທຶກຊ່ວຍຈໍາວ່າ
ດ້ວຍການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ລາວ-ກຳປເູຈຍ ສະ
ບບັປ ີ2022 ໃນການແລກປຽ່ນ
ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ, ບົດຮຽນການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດພາລະບົດບາດ 
ແລະ ໜ້າທ່ີ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ກໍຄືກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-
ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງ ົບ ແລະ 
ການຮ່ວມມືຂອງຄະນະມິດຕະ
ພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-ກຳປູເຈຍ, 
ກຳປູເຈຍ-ລາວ.

ວັນທີ 6 ພຶດສະພາ, ທ່ານ 
ພົຕ. ປອ. ວົງສັກ ພັນທະວົງ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ພົບປະເຮັດ
ວຽກສອງຝ່າຍກັບທ່ານ ແກັບ 
ຈຸຕິມາ ປະທານກໍາມາທິການ 
(ທີ 4) ກຳມາທິການພາຍໃນ, 
ປ້ອງກັນຊາດ, ບໍລິການພົນລະ
ເຮືອນ ແລະ ວຽກງານຊາຍແດນ 
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ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ດ້ວຍບັນຍາ
ກາດໄມຕີຈິດມິດຕະພາບອັນອົບ
ອຸ່ນ, ສະໜິດສະໜົມຖານສະຫາຍ
ອ້າຍນ້ອງບ້ານໃກ້ເຮືອນຄຽງທ່ີ
ດີ; ທ່ານ ພົຕ. ປອ. ວົງສັກ ພັນ
ທະວົງ ໃນນາມເປັນປະທານຄະ
ນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-
ກຳປູເຈຍ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້
ພົບປະເຮັດວຽກກັບທ່ານ ສັນຕິ
ບັນດິດ ລອຍ ໂສພາດ ປະທານ
ກໍາມາທິການແຜນການ, ການ
ລົງທຶນ, ກະສິກໍາ, ພັດທະນາຊົນ
ນະບົດ, ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ຊັບ
ພະຍາກອນທາງນໍ້າ ທັງເປັນປະ
ທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະ
ພາ ກໍາປູເຈຍ-ລາວ ພ້ອມດ້ວຍ
ຄະນະ ເຊິ່ງເຕັມໄປດ້ວຍບັນຍາ
ກາດອັນຮັກແພງ ແລະ ຄວາມ
ສາມັກຄີ. ໃນວັນດຽວກັນ, ທ່ານ
ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນ
ຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂົ້າຢ້ຽມ
ຂໍ່ານັບສົມເດັດ ມະຫາ ຣັດສະ
ເພຍທິກາ ທິພະໄດ ຄຸນ ສຸດາຣີ 
ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດກໍາປູເຈຍ 
ເຊິ່ງສອງຝ່າຍໄດ້ແຈ້ງສະພາບ
ການພ້ົນເດ່ັນຂອງແຕ່ລະປະເທດ
ໃຫ້ກັນຊາບ, ຕີລາຄາສູງສາຍພົວ
ພັນມິດຕະພາບທ່ີຍ່ິງໃຫຍ່, ຄວາມ
ສາມັກຄີພິເສດ ແລະ ການຮ່ວມ
ມືຮອບດ້ານ ລະຫວ່າງພັກປະຊາ
ຊົນປະຕິວັດລາວ ກັບ ພັກປະຊາ
ຊົນກຳປູເຈຍ ກໍຄືສອງລັດ ແລະ 
ປະຊາຊົນສອງຊາດ ເວົ້າລວມ, 
ເວ້ົາສະເພາະການພົວພັນຮ່ວມມື
ລະຫວ່າງສອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ລາວ-ກຳປູເຈຍ ໃຫ້ນັບມື້ແຕກ
ດອກອອກຜົນຍິ່ງຂຶ້ນ. ພ້ອມນີ້, 
ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງຊາດກໍາ
ປູເຈຍ ຍັງໄດ້ໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາໃນ
ການພົວພັນຮ່ວມມືໃນຕ່ໍໜ້າລະ
ຫວ່າງອົງການນິຕິບັນຍັດຂອງ
ສອງປະເທດ ເປັນຕົ້ນແມ່ນປະ
ຕິບັດຕາມບົດບັນທຶກຊ່ວຍຈຳ
ວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືຂອງສອງ

ສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ໄດ້ຮ່ວມກັນ
ລົງນາມ; ເພີ່ມທະວີການຮ່ວມ
ມືໃຫ້ເລີກເຊິ່ງກວ່າເກົ່າ, ຮ່ວມ
ກັນຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກ
ຍູ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງ
ຕ່າງໆ ທ່ີສອງປະເທດໄດ້ລົງນາມ
ຮ່ວມກັນ ໂດຍສະເພາະຊຸກຍູ້ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດສົນທິສັນຍາວ່າ
ດ້ວຍການກຳນົດຊາຍແດນປະ
ເທດ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ກຳ
ປູເຈຍ-ລາວ; ພ້ອມກັນສະກັດ
ກ້ັນບັນຫາອາຊະຍາກຳຂ້າມຊາດ, 
ຢາເສບຕິດ ແລະ ການຄ້າຂາຍ
ເຖື່ອນ ເພື່ອໃຫ້ມີຄວາມເປັນລະ
ບຽບຮຽບຮ້ອຍຕາມຊາຍແດນ; 
ຮ່ວມກັນກ່ໍສ້າງພ້ືນຖານໂຄງລ່າງ 
ແລະ ພັດທະນາລຽບຕາມບໍລິ
ເວນຊາຍແດນຂອງສອງປະເທດ 
ໃຫ້ກາຍເປັນເສ້ັນຊາຍແດນສັນ
ຕິພາບ, ມິດຕະພາບ ແລະ ການ
ພັດທະນາ ເພື່ອຄວາມເປັນຢູ່ທີ່
ດີຂອງປະຊາຊົນລຽບຕາມຊາຍ
ແດນ ກໍຄືການພັດທະນາຂອງ
ສອງປະເທດ.

ວັນທີ 9-11 ພຶດສະພາ, 
ຄະນະຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງຊາດ
ລາວ ໄດ້ເດີນທາງໄປຢ້ຽມຢາມ
ແຂວງສີຫານຸວິນ ໂດຍໄດ້ພົບ
ປະເຮັດວຽກກັບຄະນະພັກຄະນະ
ນໍາຂອງແຂວງ ເຊ່ິງໄດ້ຮັບຟັງລາຍ
ງານການພັດທະນາເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມຂອງແຂວງ ແລະ ບົດຮຽນ
ກ່ຽວກັບການຂົນສ່ົງທາງທະເລ, 
ທາງບົກ ແລະ ທາງອາກາດ ອັນ
ເປັນທ່າ ແຮງການພັດທະນາຂອງ
ແຂວງ; ຄະນະຜູ້ແທນຍັງໄດ້ຢ້ຽມ
ທ່າເຮືອກຳປັ່ນ, ເຂດພັດທະນາ
ເສດຖະກິດພິເສດຂອງແຂວງ ທ່ີ
ສຳປະທານໂດຍນັກລົງທຶນຕ່າງ
ປະເທດ ແລະ ທ່ຽວຊົມສະຖານ
ທ່ີທ່ອງທ່ຽວທາງປະຫວັດສາດ, 
ວັດທະນະທຳ ຈໍານວນໜຶ່ງ ຂອງ
ແຂວງອີກດ້ວຍ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 12 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ສະພາແຫ່ງຊາດ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະກອງທຶນຊ່ວຍ
ເຫືຼອສັງຄົມຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໄດ້ຈັດພິທີມອບ-ຮັບເຄ່ືອງອຸປະ
ໂພກ-ບໍລິໂພກ ໃຫ້ແກ່ກອງບັນ
ຊາການທະຫານແຂວງບໍ່ແກ້ວ 
ລວມມູນຄ່າທັງໝົດ 135 ລ້ານ
ກີບ, ຕາງໜ້າມອບໂດຍທ່ານ 
ດຣ. ນາງ ວິພາວັນ ພົມວິຫານ 
ປະທານກອງທຶນຊ່ວຍເຫືຼອສັງ
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ຄົມ ແລະ ຕາງໜ້າຮັບໂດຍທ່ານ 
ພົຈວ. ຂາວມະນິ ສີພອນ ຮອງ
ຫົວໜ້າຫ້ອງວ່າການກະຊວງປ້ອງ
ກັນປະເທດ ເຊິ່ງມີທ່ານ ປອ. ອາ
ຄົມ ປຣະເສີດ ຮອງເລຂາທິການ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ພາກສວ່ນ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມເປັນສັກ
ຂີພະຍານ.

ການມອບເຄື່ອງອຸປະ
ໂພກ-ບໍລິໂພກໃນຄ້ັງນ້ີ, ເພ່ືອຊຸກ
ຍູ້ປະກອບສ່ວນກໍາລັງແຮງສັງ

ລວມໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ-ນັກຮົບ 
ທ່ີກໍາລັງປະຕິບັດວຽກງານປ້ອງ
ກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງບົ 
ຢູ່ເຂດທຸລະກັນດານຫ່າງໄກສອກ
ຫຼີກ ດ້ວຍຄວາມຫ້າວຫານ ເຊິ່ງ
ບັນດາສະຫາຍໄດ້ສຸມເຫ່ືອແຮງ
ສະຕິປັນຍາ, ກໍາລັງແຮງກາຍໃຈ 
ເຮັດໜ້າທ່ີປົກປັກຮັກສາອະທິປະ
ໄຕເຂດນ້ໍາແດນດິນດ້ວຍຄວາມ
ອົງອາດກ້າຫານ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 6 ພຶດ
ສະພານີ້ ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫຼວງນໍ້າ
ທາ ໄດ້ດໍາເນີນກອງປະຊຸມຕິດ
ຕາມຊຸກຍູ້ ແລະ ເກັບກໍາຂໍ້ມູນ
ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ
ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ຄລສ) ພາຍໃຕ້ການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະ
ຈັນ ຮອງເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໂດຍມີບັນດາທ່ານຄະນະ
ກົມ, ຄະນະພະແນກ ແລະ ພະ
ນັກງານຂອງ ຄລສ ພ້ອມດ້ວຍ
ບັນດາທ່ານຮອງເລຂາທິການ, 
ຫົວໜ້າ ແລະ ຮອງຫົວໜ້າຂະ
ແໜງ, ພະນັກງານພາຍໃນ ສພຂ 
ເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນວາລະດໍາເນີນກອງ
ປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຟັງລາຍງານການ
ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານໂດຍຫຍ້ໍ
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ຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງໃນໄລຍະຜ່ານມາ 
ເປນັຕ້ົນບນັ ຫາພ້ົນເດ່ັນ, ຜນົສຳ
ເລັດ, ຂໍ້ສະດວກ, ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ 
ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໜ້າທ່ີ
ວຽກງານຂອງ 3 ຂະແໜງຂຶ້ນ
ກັບ ຄື: ຂະແໜງຄ້ົນຄວ້າສັງລວມ 
ແລະ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ, ຂະແໜງ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳ
ເຂດເລືອກຕ້ັງ, ຂະແໜງບໍລິຫານ, 
ຈັດຕັ້ງ ແລະ ກວດກາ; ພ້ອມ
ດຽວກັນ, ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນປະ
ກອບຄໍາຄິດເຫັນຕ່ໍການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດວຽກງານໃນຂົງເຂດຄະ
ນະເລຂາທິການ ລະຫວ່າງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ກັບ ສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ມີ
ການສະເໜີບັນຫາທ່ີຍັງບໍ່ສອດ
ຄ່ອງ, ທັງນີ້ ເພື່ອຕີລາຄາຄືນບັນ
ດາໜ້າວຽກເພ່ືອກ້າວໄປເຖິງການ

ປັບປຸງແກ້ໄຂໃນຕ່ໍໜ້າ ໃຫ້ມີຄຸນ
ນະພາບ, ສອດຄ່ອງກັບສະພາບ
ຕົວຈິງ.

ໂອກາດນີ້, ທ່ານ ສິງຄຳ 
ວົງພະຈັນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນຕໍ່ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຂອງຄະ
ນະເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ເຊ່ິງທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມ
ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕ່ໍກັບວຽກງານຄະ
ນະເລຂາທິການ ທ່ີເຫັນວ່າມີຜົນ
ສໍາເລັດຫຼາຍດ້ານ ພ້ອມທັງຮຽກ
ຮ້ອງໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດວຽກງານໃນການເປັນເສນາ
ທິການໃນທຸກໆດ້ານໃຫ້ການນໍາ
ພາຍໃນສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ໃຫ້ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ແລະ ຈະນຳ
ເອົາຄຳສະເໜີໄປຫາຂ້ັນເທິງຄ້ົນ
ຄວ້າແກ້ໄຂໃຫ້ມີຄວາມຖືກຕ້ອງ, 
ສອດຄ່ອງຂຶ້ນເທື່ອລະກ້າວ.
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(ສພຊ) - ວັນທີ 5-9 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ຄໍາມ່ວນ 
ຊົມສີຫາປັນຍາ ຮອງປະທານກຳ
ມາທິການເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນ
ໂລຊີ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ 
(ກສຕສ) ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້
ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ 
ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ບາງວຽກງານໃນຂົງເຂດເສດຖະ
ກິດ ເປັນຕົ້ນ: ການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດ
ໝາຍ ທ່ີຕິດພັນກັບການອໍານວຍ
ຄວາມສະດວກທາງດ້ານການຂົນ
ສ່ົງ ໂດຍສະເພາະການຂົນສ່ົງສິນ
ຄ້າພາຍໃນ, ລະຫວ່າງປະເທດ 
ແລະ ຜ່ານແດນ; ການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດວຽກງານສົ່ງເສີມການຜະ
ລິດເພ່ືອຄ້ໍາປະກັນສະບຽງອາຫານ 
ແລະ ເປັນສິນຄ້າສົ່ງອອກ ເພື່ອ
ຫຼຸດຜ່ອນການນໍາເຂົ້າ ທັງເປັນ
ການກວດກາ, ຊຸກຍູ້ການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດວຽກງານຂອງບັນດາສູນ, 
ສະຖານີ ຜະລິດແນວພັນພືດ, 
ແນວພັນສັດ ແລະ ປັດໄຈການ
ຜະລິດອື່ນໆ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດວຽກງານຂ້ຶນທະບຽນອອກ
ໃບຕາດິນ ແລະ ການປະຕິບັດ
ພັນທະຄ່າເຊ່ົາ, ສໍາປະທານທ່ີດິນ
ຂອງບັນດາໂຄງການລົງທຶນ; ຕິດ
ຕາມ, ກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ບັນ
ດາໂຄງການລົງທຶນຈໍານວນໜ່ຶງ 
ທ່ີມີຜົນກະທົບຕ່ໍສ່ິງແວດລ້ອມ, 
ສັງຄົມ ແລະ ທໍາມະຊາດ ຢູ່ແຂວງ
ຄໍາມ່ວນ ແລະ ແຂວງສະຫວັນ
ນະເຂດ ໂດຍການຕ້ອນຮັບຂອງ
ທ່ານປະທານຄະນະສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດປະຈໍາເຂດເລືອກຕ້ັງ
ທີ 12 ແຂວງຄໍາມ່ວນ ແລະ ປະ
ທານຄະນະກໍາມະການເສດຖະ
ກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ 
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງສະຫວັນ
ນະເຂດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ. ໃນ
ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ຄໍາມ່ວນ 
ຊົມສີຫາປັນຍາ ພ້ອມດ້ວຍຄະ
ນະ ກໍໄດ້ເຂົ້າຢ້ຽມຂ່ຳນັບທ່ານ
ເຈົ້າແຂວງໆສະຫວັນນະເຂດ 
ເພ່ືອລາຍງານຈຸດປະສົງໃນການ
ເຄື່ອນໄຫວເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງ
ໃນຄັ້ງນີ້ອີກດ້ວຍ.
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ໃນການເຄື່ອນໄຫວຄັ້ງ
ນີ້, ຄະນະໄດ້ລົງຢ້ຽມຢາມການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຂອງບໍ
ລສິດັ ເອັກດີແອວ ແມກັ ໂປຕາສ 
ຄໍາມ່ວນ ຈໍາກັດ ແລະ ບໍລິສັດ 
ຝຸ່ນໂປຕາສ ອາຊີ-ໂປຕາສ (ລາວ) 
ຈໍາກັດຜູ້ດຽວ ຢູ່ແຂວງຄໍາມ່ວນ. 
ຈາກນ້ັນ, ກໍໄດ້ສືບຕ່ໍເຄ່ືອນໄຫວ
ຢູ່ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ເຊິ່ງ
ໄດ້ລົງເຮັດວຽກຢູ່ໂຮງງານຜະລິດ
ມັນຕ້ົນລາວ TTL ພັດທະນາຄົບ
ວົງຈອນ ຈໍາກັດ, ດ່ານສາກົນ
ແດນສະຫວນັ- ລາວບາວ, ຢ້ຽມ
ຢາມການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໂຄງ
ການພະລັງງານລົມ ສະຫວັນ 1 
ແລະ ຕິດຕາມການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດໂຄງການຊົນລະປະທານຫ້ວຍ
ອາໄກ້ ແລະ ໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມ
ກັບບັນດາພະແນກການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງແຂວງ ຄື: ແຜນການ 
ແລະ ການລົງທຶນ, ຊັບພະຍາ
ກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດ
ລ້ອມ, ພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່, 
ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້, ອຸດສາຫະ
ກຳ ແລະ ການຄ້າ, ການເງິນ, 
ໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ ທີ່
ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ເພ່ືອຮັບຟັງການລາຍງານກ່ຽວ
ກັບຂ້ໍສະດວກ ແລະ ຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກ
ໃນການການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດ
ໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ທີ່
ຕິດພັນກັບການອໍານວຍຄວາມ
ສະດວກທາງດ້ານການຂົນສົ່ງ 
ໂດຍສະເພາະການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ຄໍາສັ່ງຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ 
ສະບັບ ເລກທີ 12/ນຍ, ລົງວັນ
ທີ 16 ຕຸລາ 2019 ວ່າດ້ວຍ
ການອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້
ແກ່ການນໍາເຂົ້າ-ສົ່ງອອກ, ການ
ນໍາເຂ້ົາຊ່ົວຄາວ, ການຜ່ານແດນ 
ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍສິນຄ້າຢູ່ ສປປ
ລາວ, ກົດໝາຍວ່າ ດ້ວຍ ທີ່ ດິນ 
ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍທີ່ພົວ
ພັນກັບວຽກງານທ່ີດິນ ລວມທັງ
ການຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິ
ຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ 
ສະບັບເລກທີ 57/ຄປຈ, ລົງວັນ
ທີ 31 ພຶດສະພາ 2024 ວ່າດ້ວຍ
ການ ພິຈາລະນາ ຮັບຮອງ ເອົາ ການ

ຮັບ ຮູ້ສິດນໍາໃຊ້ທ່ີດິນໃນເຂດທ່ີ
ດິນປ່າໄມ້  ແລະ ຄຳ ສັ່ງຂອງ ນາ 
ຍົກ ລັດຖະມົນຕີ ສະບັບ ເລກທີ 
20/ລບ, ລົງ ວັນ ທີ 05 ພະຈິ ກ 
2024 ໂດຍສະເພາະວຽກງານ
ການຂ້ຶນ ທະບຽນ ອອກ ໃບ ຕາດິນ, 
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ຂອງບັນດາໂຄງການລົງທຶນຈໍາ
ນວນໜຶ່ງ ທີ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງ
ແວດລ້ອມ, ສັງຄົມ ແລະ ທໍາມະ
ຊາດ; ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາ
ປັດໄຈການຜະລິດທີ່ສໍາຄັນ ທີ່
ເປັນການປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ວຽກ
ງານສົງ່ເສມີການຜະລດິ ເພ່ືອຄໍາ້
ປະກັນສະບຽງອາຫານ ແລະ ເປັນ
ສິນຄ້າສົ່ງອອກ ຫຼຸດຜ່ອນການ
ນໍາເຂົ້າ ເປັນຕົ້ນການກໍານົດນະ
ໂຍບາຍ, ຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມໃຫ້ຜູ້ຜະ
ລິດພາຍໃນເຂ້ົາເຖິງສິນເຊ່ືອ ແລະ 
ກອງທຶນຕ່າງໆ ໃນອັດຕາດອກ
ເບ້ຍທີ່ເໝາະສົມ ລວມທັງການ
ເຂົ້າເຖິງຕະຫຼາດ, ຮັບປະກັນປະ
ລິມານ ແລະ ຄຸນນະພາບຂອງ
ສິນຄ້າ . ພ້ອມກັນນັ້ນ, ກໍຍັງໄດ້
ຮັບຟັງການລາຍງານກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນການ
ລົງທຶນປີ 2025 ໃນການກໍ່ສ້າງ 
ແລະ ສ້ອມແປງເສັ້ນທາງ, ການ
ຟື້ນຟູສ້ອມແປງຂົວ ແລະ ທາງ, 
ບັນດາເສ້ັນທາງທ່ີເປ່ເພເສຍຫາຍ
ຈາກການຂົນສົ່ງໜັກ ໃນຂອບ
ເຂດຂອງແຂວງ. ຫຼັງຈາກນັ້ນ, 
ກໍໄດ້ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ
ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອຊອກໃຫ້
ເຫັນດ້ານດີທ່ີຄວນເສີມຂະຫຍາຍ 
ແລະ ດ້ານຂໍ້ຄົງຄ້າງທີ່ຕ້ອງໄດ້
ຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂ ເພື່ອເຮັດ
ໃຫ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ
ດັ່ງກ່າວ ມີຄວາມຖືກຕ້ອງ ແລະ 
ສອດຄອ່ງກບັກດົໝາຍ, ນຕິິກາໍ
ໃຕ້ກົດໝາຍທ່ີໄດ້ກໍານົດໄວ້. 
ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ທ່ານ ຄໍາ
ມ່ວນ ຊົມສີຫາປັນຍາ ຍັງໄດ້ມີ
ຄໍາເຫັນຊ້ີນໍາໃຫ້ແຕ່ລະພະແນກ
ການ ເພີ່ມທະວີ ແລະ ເອົາໃຈ
ໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໜ້າທ່ີວຽກ
ງານຂອງຕົນໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ 
ແລະ ປະສິດທິຜົນຂ້ຶນກວ່າເກົ່າ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 7-8 
ພຶດສະພານີ້, ຄະນະຜູ້ແທນສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ນໍາໂດຍທ່ານ ຈັນ
ທະວົງ ແສນອາມາດມົນຕີ ຮອງ
ປະທານກໍາມາທິການການຕ່າງ
ປະເທດ ໄດ້ສຳເລັດການເຂ້ົາຮ່ວມ
ກອງປະຊຸມສໍາມະນາການຮ່ວມ
ມືລະຫວ່າງສະພາພາກພ້ືນອາຊີ
ຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ ກ່ຽວກັບ 
“ນະໂຍບາຍດິນຟ້າອາກາດ” ທີ່
ນະຄອນຫຼວງບາງກອກ, ລາຊະ
ອານາຈັກໄທ; ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້
ຈັດຂ້ຶນໂດຍການເປັນເຈົ້າພາບ
ຮ່ວມກັນລະຫວ່າງລັດຖະສະພາ
ໄທ, ສູນຄົ້ນຄວ້າລັດຖະສະພາ
ອາຊີ (PCAsia), ສະມັດຊາລັດ
ຖະສະພາບັນດາປະເທດທ່ີໃຊ້ພາ
ສາຝຣັ່ງ (APF) ແລະ ອົງການ
ຝຣ່ັງໂກໂຟນີສາກົນ (OIF) ແລະ 
ດໍາເນີນໄປພາຍໃຕ້ຫົວຂ້ໍຕ້ົນຕໍ 
“ນະໂຍບາຍດິນຟ້າອາກາດ” ເຊ່ິງ
ມີຄະນະຜູ້ແທນຈາກພາກພ້ືນອາ
ຊີຕາເວັນອອກສຽງໃຕ້ ຄື: ລາຊະ
ອານາຈັກໄທ, ສປປລາວ ແລະ 
ລາຊະອານາຈັກກໍາປູເຈຍ ພ້ອມ
ດ້ວຍຕົວແທນຈາກ PCAsia, 
APF ແລະ OIF ລວມທັງໝົດ
ຈໍານວນ 55 ທ່ານ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ 
ແລະ ປຶກສາຫາລືກັນ ກ່ຽວກັບ
ບັນດານະໂຍບາຍການສ້າງນິຕິ
ກໍາ ແລະ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການ
ປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ, 
ໂດຍໄດ້ມີການແລກປ່ຽນບົດ
ຮຽນກັບບັນດາສະມາຊິກລັດຖະ
ສະພາທ່ີມີກົດໝາຍດ່ັງກ່າວ ແລະ 
ເຝິກຫັດຮ່ວມກັນຮ່າງກົດໝາຍ
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ວ່າດ້ວຍດິນຟ້າອາກາດແຫ່ງຊາດ
ໃນອະນາຄົດ ທ່ີຄໍານຶງເຖິງລັກສະ
ນະສະເພາະຂອງພາກພື້ນ ແລະ 
ທ້ອງຖ່ິນຂອງແຕ່ລະປະເທດ ໂດຍ
ສະເພາະແມ່ນກ່ຽວກັບການຄຸ້ມ
ຄອງ “ອາກາດສະອາດ” ແລະ 
ເສີມສ້າງຄວາມສາມາດໃນການ
ຮັບມືກັບສະພາບອາກາດທ່ີມີ
ການປ່ຽນແປງ; ພ້ອມດຽວກັນ
ນີ,້ ໃນກອງປະຊມຸໂຕະມນົ ກຍັໍງ
ໄດ້ມີການແລກປ່ຽນປະສົບການ 
ແລະ ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຮ່ວມ
ກັນ ທີ່ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນເຖິງບົດ
ຮຽນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ຂອງລັດຖະສະພາທ່ີໄດ້ປະຕິບັດ
ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ສ່ິງທ່ີປະຕິບັດ
ໄດ້ ແລະ ສ່ິງໃດທ່ີຈຳເປັນຈະຕ້ອງ
ສ້າງເປັນນິຕິກຳ, ຕິດຕາມກວດ
ກາ ແລະ ຍົກສູງຄວາມຮັບຮູ້ກ່ຽວ
ກັບຜົນກະທົບທ່ີເປັນອັນຕະລາຍ
ຈາກການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າ
ອາກາດ ແນໃສ່ການປະຕິບັດ
ດ້ານດິນຟ້າອາກາດໃນປະເທດ
ຂອງຕົນ ແລະ ພາກພື້ນ ໃຫ້ມີ
ຄວາມເຂັ້ມແຂງເພີ່ມຂຶ້ນ ພ້ອມ
ທັງຮັບຟັງ, ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳ
ເຫັນ ແລະ ປະສົບການ ກ່ຽວກັບ
ບັນຫາການປ່ຽນແປງຂອງດິນ
ຟ້າອາກາດ ຮ່ວມກັບບັນດາລັດ
ຖະສະພາປະເທດສະມາຊິກ APF 
ອີກດ້ວຍ.

ໃນການເຂ້ົາຮ່ວມກອງ
ປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ຄະນະຜູ້ແທນສະ
ພາແຫ່ງຊາດລາວ ໄດ້ນໍາສະເໜີ
ບົດພາຍໃຕ້ 3 ຫົວຂໍ້ຍ່ອຍສໍາ
ຄັນ: “ປະສົບການທີ່ລັດຖະສະ
ພາໄດ້ດໍາເນີນການໄປແລ້ວ ສິ່ງ

ທີ່ໄດ້ຜົນດີ ແລະ ສິ່ງຈໍາເປັນໃນ
ດ້ານນຕິິກາໍ, ການຕິດຕາມ ແລະ 
ປູກຈິດສໍານຶກຜົນກະທົບອັນຕະ
ລາຍຈາກການປ່ຽນແປງດິນຟ້າ
ອາກາດ”; “ສົ່ງເສີມການແລກ
ປ່ຽນປະສົບການ ແລະ ການປະ
ຕິບັດທ່ີດີໃນກົດໝາຍດິນຟ້າອາ
ກາດ, ການແບ່ງປັນຂໍ້ມູນ, ສັງ
ລວມໂຄງຮ່າງການຈັດຕັ້ງ ແລະ 
ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານດິນຟ້າອາ
ກາດທີ່ມີການປ່ຽນແປງ” ແລະ 
“ຜົນກະທົບ ແລະ ສິ່ງທ້າທາຍ
ຂອງການປະຕິບັດລັດຖະສະພາ: 
ນິຕິກຳກ່ຽວກັບດິນຟ້າອາກາດ 
ແລະ ການກວດກາລັດຖະສະພາ” 
ເຊ່ິງຄະນະຜູ້ແທນຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດລາວ ໄດ້ນໍາສະເໜີບົດ, ແລກ
ປ່ຽນຄໍາຄິດຄໍາເຫັນໃນຈຸໜ່ວຍ
ຄົ້ນຄວ້າຢ່າງຕັ້ງໜ້າ ແລະ ກົງໄປ
ກົງມາ ໂດຍໄດ້ເນ້ັນໜັກເຖິງບົດ
ບາດຄວາມສໍາຄັນຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ການປະຕິບັດ
ການຕິດຕາມກວດກາວຽກງານ
ຂອງລັດຖະບານຢ່າງໃກ້ຊິດ ເພ່ືອ
ເຮັດໃຫ້ການສ້າງນະໂຍບາຍດິນ
ຟ້າອາກາດ, ການອອກກົດໝາຍ 
ແລະ ນິຕິກໍາຕ່າງໆ ໃນການຄຸ້ມ
ຄອງ ແລະ ສາມາດເອື້ອອໍານວຍ
ໃນການຮັບມື ແລະ ການປະຕິ
ບັດວຽກງານຕົວຈິງ ໃນວຽກງານ
ດິນຟ້າອາກາດ ໃຫ້ໄດ້ຮັບປະສິດ
ທິຜົນຫຼາຍຂ້ຶນ ພ້ອມທັງສາມາດ
ຫຸຼດຜ່ອນຜົນກະທົບຕ່ໍການດໍາ
ລົງຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງປະຊາ
ຊົນອີກດ້ວຍ.

(ສພຂ) - ວັນທີ 6 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ຄຳແທ່ນ 
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ວິລະກນຸ ຮອງຫົວໜ້າສະຖາບນັ
ຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ 

(ສນສ) ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານຢູ່ສະພາປະ

ຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊສົມບູນ; 
ເຂົ້າຮ່ວມເຮັດວຽກນຳຄະນະ ມີ
ທ່ານ ຄຳພູທອນ ວົງພະຈັນ ຮອງ
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, 
ບັນດາທ່ານປະທານ-ຮອງປະທານ
ຄະນະກໍາມະການ, ຫົວໜ້າ-ຮອງ
ຫົວໜ້າຂະແໜງ ແລະ ພະນັກ
ງານພາຍໃນ ສພຂ; ຈຸດປະສົງ

ຂອງການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອເກັບກຳ ແລະ 
ສຶກສາຂ້ໍມູນພ້ືນຖານໃຫ້ແກ່ການ
ກໍານົດຫົວຂໍ້, ເນື້ອໃນ ແລະ ຮູບ
ການໃນການເຝິກອົບຮົມ, ການ
ຍົກສູງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະ
ມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທັງ

ເປັນການປັບປຸງການປະສານງານ 
ແລະ ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກ
ງານທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ ລະຫວ່າງ ສນສ 
ກັບ ສພຂ ໄຊສົມບູນ ໃຫ້ມີ
ຄວາມສະດວກຂຶ້ນ.

(ນາງ ອໍາໄພພອນ ແກ້ວວິໄລ)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 5 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ວຽງແກ້ວ 
ວັນນະຈັກ ຮອງປະທານກຳມາ
ທິການວຽກງານສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ກວສຊ) ພ້ອມດ້ວຍ
ຄະນະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຢູ່ແຂວງບໍລິຄໍາໄຊ ໂດຍໄດ້ເປີດ
ກອງປະຊຸມຢູ່ສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ (ສພຂ) ເຊ່ິງມີບັນດາທ່ານ
ຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, 
ຫົວໜ້າຄະນະຈັດຕັ້ງແຂວງ, ເລ
ຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກເມືອງ,
ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
(ສສຂ) ປະຈໍາເຂດເລືອກຕ້ັງເມືອງ 
ແລະ ພະນັກງານທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງ 
ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ.
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ໃນກອງປະຊຸມ, ທ່ານ 
ວຽງແກ້ວ ວັນນະຈັກ ໄດ້ແຈ້ງ
ຈຸດປະສົງຂອງການເຄື່ອນໄຫວ
ຄັ້ງນີ້ ແມ່ນເພື່ອຕິດຕາມກວດ
ກາ, ເກັບກໍາຂໍ້ມູນ ແລະ ປຶກສາ
ຫາລື ກ່ຽວກັບວຽກງານການ
ເລືອກຕ້ັງສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແລະ ສສຂ, ວຽກງານ ສພຂ; 
ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ໃສຄໍາ ທອງລັດ 
ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ໄດ້ລາຍງານກ່ຽວກັບໂຄງປະກອບ
ການຈັດຕັ້ງ, ບຸກຄະລາກອນ
ຂອງ ສພຂ ບໍລິຄໍາໄຊ ຊຸດທີ II 
ແລະ ວຽກງານການກະກຽມການ
ເລືອກຕັ້ງ ພ້ອມທັງສະເໜີບາງ
ບັນຫາທ່ີຖອດຖອນໄດ້ຈາກການ

ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຕົວຈິງ
ໃນໄລຍະຜ່ານມາ. ນອກນີ້, ຍັງ
ໄດ້ຮັບຟັງການມີຄໍາເຫັນລາຍງານ, 
ປຶກສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນບົດ
ຮຽນເຊ່ິງກັນແລະກັນ ຢ່າງກົງໄປ
ກົງມາ, ມີຈຸດສຸມ ແລະ ເຫັນໄດ້
ຂ້ໍສະດວກ, ຂ້ໍຫຍຸ້ງຍາກບາງດ້ານ 
ແລະ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ 
ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານໃນຕໍ່ໜ້າ ມີຄວາມສະ
ດວກ, ວ່ອງໄວ, ທັນເວລາ, ຖືກ
ຕ້ອງຕາມລະບຽບຫັຼກການ ແລະ 
ກົດໝາຍກໍານົດໄວ້.

(ນາງ ໂສລະຢ໋າ ໄຊຍະວົງ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 8-10 
ພຶດສະພາ 2025, ທ່ານ ເພັດລາ 
ທັນທະວົງສາ ຫົວໜ້າກົມພົວ
ພັນລັດຖະສະພາສອງຝ່າຍ, ກຳ
ມາທິການການຕ່າງປະເທດຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ຮ່ວມກັບສະມາ
ຄົມມິດຕະພາບ ລາວ-ເບລາຣຸດ
ຊີ ຂອງຄະນະພົວພັນຕ່າງປະເທດ
ສູນກາງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດ
ລາວ ໄດ້ສຳເລັດການເຂົ້າຮ່ວມ
ການສະເຫີຼມສະຫຼອງວັນຄົບຮອບ 
80 ປີ ແຫ່ງໄຊຊະນະຂອງປະຊາ
ຊົນສະຫະພາບໂຊຫວຽດ ໃນມະ
ຫາສົງຄາມປົກປ້ອງປິຕຸພູມ ທີ່
ນະຄອນຫຼວງມິນສກ໌ (Minsk), 
ສາທາລະນະລັດເບລາຣຸດຊີ; ການ
ສະເຫຼີມສະຫຼອງດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຈັດ
ຂຶ້ນໃນວັນທີ 9 ພຶດສະພາ ເຊິ່ງ
ເປັນເຫດການທ່ີມີຄວາມໝາຍ
ສຳຄັນອັນຍ່ິງໃຫຍ່ທາງປະຫວັດ
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ສາດໃນການຕ່ໍສູ້ສັດຕູ ເອົາຊະນະ
ເໜືອຟາດຊິດເຢຍລະມັນ ໃນສົງ
ຄາມໂລກຄັ້ງທີ II ປີ 1945. 
ພາຍຫຼັງທີ່ທ່ານ ອາເລັກຊັນເດີ 
ລູກາເຊນໂກ (Alexander 
Lukashenko) ປະທານາທິບໍ
ດີເບລາຣຸດຊີ ໄດ້ກ່າວຄຳເຫັນ
ເປີດພິທີສະເຫຼີມສະຫຼອງ ກໍໄດ້
ມີການສວນສະໜາມຈາກກອງ
ທັບເບລາຣຸດຊີ ເຊ່ິງປະກອບດ້ວຍ
ກ້ອນກຳລັງຝູງບິນກອງທັບ, ຂະ
ບວນພົນທະຫານຫຼາຍເຫ່ົຼາທັບ, 
ຂະບວນລົດຍານຫຸ້ມເກາະທ່ີຕິດ
ອາວຸດ, ຂະບວນລົດທີ່ສະແດງ
ອາວຸດຍຸດໂທປະກອນທ່ີທັນສະ
ໄໝ, ກ້ອນກຳລັງການສະແດງ
ຂອງບນັດາພົນທະຫານ, ບນັດາ
ກອງສິລະປະການສະແດງ ແລະ 
ກ້ອນກຳລັງອື່ນໆ ເຊິ່ງສະແດງ
ໃຫ້ເຫັນເຖິງຄວາມພິລະອາດ

ຫານຂອງກອງກຳລັງທຸກໝູ່ເຫ່ົຼາ, 
ຄວາມເຂ້ັມແຂງຂອງກຳລັງແຮງ
ທ່ີເປັນມະຫາຄວາມສະມັກຄີຂອງ
ປວງຊົນທັງຊາດ ຂອງເບລາຣຸດ
ຊີ ຕໍ່ຊາວໂລກ.

ວັນທີ 8 ພຶດສະພາ, ໃນ
ໂອກາດເຂ້ົາຮ່ວມການສະເຫີຼມ
ສະຫຼອງວັນທ່ີມີຄວາມໝາຍສຳ
ຄັນນີ້, ທ່ານຫົວໜ້າກົມພົວພັນ
ລັດຖະສະພາສອງຝ່າຍ ໄດ້ພົບ
ປະເຮັດວຽກກັບທ່ານ ອິກໍ ລາພາ 
ນິໂກລາຍວິດຊ໌ ຮອງຫົວໜ້າຄະ
ນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ
ແຫ່ງ ສ.ເບລາຣຸດຊີ ເພື່ອທົບ
ທວນຄືນການພົວພັນຮ່ວມມືລະ
ຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດຂອງສອງ
ປະເທດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເຊິ່ງ
ໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍນັບມ້ື
ນັບດີຂ້ຶນກວ່າເກ່ົາ; ສອງອົງການ

(ສພຊ) - ວັນທີ 6-7 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ຄະນະຜູ້ແທນ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ນຳ
ໂດຍທ່ານ ປອ. ກໍລະກັນ ພົມ
ມະວົງ ກຳມະການປະຈຳກຳມາ
ທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ທັງ
ເປັນປະທານກຳມາທິການປະຈຳ
ວຽກງານການລົງທຶນໃສ່ຊາວ
ໜຸ່ມ ຂອງເວທີປຶກສາຫາລືລັດຖະ
ສະພາອາຊີ ກ່ຽວກັບປະຊາກອນ 
ແລະ ການພັດທະນາ (AFPPD) 
ແລະ ທ່ານ ອຸດົມ ວົງໄກສອນ 
ຫົວໜ້າພະແນກການຕ່າງປະເທດ
ແຂວງບໍລິຄຳໄຊ ໄດ້ສຳເລັດການ
ເຂ້ົາຮ່ວມກອງປະຊຸມປຶກສາຫາ
ລືຂອງສະມາຊິກລັດຖະສະພາ
ໜຸ່ມ ຂອງສະມັດຊາລັດຖະສະ
ພາລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ (YPA) 
ຄັ້ງທີ 2 ທີ່ເຊີລານໂງຣ, ປະເທດ
ມາເລເຊຍ ໂດຍມີຄະນະຜູ້ແທນ
ທ່ີເປັນສະມາຊິກລັດຖະສະພາໜຸ່ມ
ຈາກລັດຖະສະພາສະມາຊິກໄອ
ປາ (AIPA), ກອງເລຂາ AIPA 
ແລະ ຊ່ຽວຊານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າ
ຮ່ວມຫຼາຍກວ່າ 50 ທ່ານ.

ພິທີເປີດກອງປະຊຸມ ໄດ້
ຮັບກຽດເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ກ່າວ
ເປີດໂດຍທ່ານ ປອ. ຕັນ ສິຣິ ດາ
ໂຕະ ໂຈຫາຣິ ບິນ ອັບດຸນ ປະ
ທານສະພາຜູ້ແທນລາສະດອນມາ
ເລເຊຍ ທັງເປນັປະທານ AIPA, 
ໂດຍທ່ານໄດ້ສະເໜີແຕ່ງຕ້ັງໃຫ້
ທ່ານ ດາໂຕະ ອິນທິຣາ ໂມຊາຫາ 
ບິນ ອັບດຸນລາ ສະມາຊິກສະພາ
ຜູ້ແທນລາສະດອນມາເລເຊຍ 
ເປັນປະທານສະມາຊິກລັດຖະສະ
ພາໜຸ່ມໄອປາ (YPA). ໃນກອງ
ປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ໄດ້ມີການເປີດເວ
ທີສົນທະນາພາຍໃຕ້ສອງຫົວຂ້ໍ
ທີ່ສຳຄັນຄື: 1) ສົ່ງເສີມຄວາມ
ຍືນຍົງ-ພະລັງສຽງຂອງຊາວໜຸ່ມ
ອາຊຽນ ແລະ 2) ສ້າງການມີ
ສ່ວນຮ່ວມຂອງຊາວໜຸ່ມອາຊຽນ 
ໂດຍໃຊ້ປະໂຫຍດຈາກດິຈິຕອນ; 
ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ຄະນະຜູ້ແທນສະ
ມາຊິກໄອປາ ກໍໄດ້ຜັດປ່ຽນກັນ
ມີຄຳເຫັນໃນເວທີອະພິປາຍທ່ົວ
ໄປ ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້: “ຮັບປະກັນ
ອະນາຄົດຂອງອາຊຽນ: ຊາວ
ໜຸ່ມກັບຄວາມຍືນຍົງ ແລະ 
ກວມລວມ”.

ໃນການເຂ້ົາຮ່ວມກອງ
ປະຊຸມຄັ້ງນີ້,  ທ່ານ ປອ. ກໍລະ
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ກັນ ພົມມະວົງ ຫົວໜ້າຄະນະຜູ້
ແທນລາວ ໄດ້ມີຄຳເຫັນແລກ
ປ່ຽນ ໂດຍຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງສະ
ພາບທາງດ້ານປະຊາກອນຂອງ 
ສປປລາວ ທີ່ມີປະຊາກອນໜຸ່ມ
ຫຼາຍກວ່າ 50.8% ຂອງປະຊາ
ກອນໃນປະເທດ ເຊິ່ງຈະກາຍ
ເປັນກຳລັງແຮງໃນການຂັບເຄ່ືອນ
ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມໃນຕໍ່ໜ້າ. ຄຽງຄູ່ກັນນັ້ນ, 
ທ່ານຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງສ່ິງທ້າທາຍ
ຕໍ່ກັບຊາວໜຸ່ມ ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນຄວາມແຕກຕ່າງທາງດ້ານ
ການສຶກສາ, ການເຂົ້າເຖິງການ
ບໍລິການດ້ານສຸຂະພາບ ແລະ 
ການປົກປ້ອງທາງດ້ານສັງຄົມ 
ອັນເນື່ອງມາຈາກຄວາມແຕກ
ໂຕນທາງດ້ານການພັດທະນາ
ໃນເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ ແລະ 
ຄວາມແຕກຕ່າງທາງດ້ານພາສາ
ຂອງກຸ່ມຊົນເຜົ່າຕ່າງໆ; ພ້ອມ
ດຽວກັນນ້ັນ, ກໍຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງ
ຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງ ສປປລາວ 
ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ຕ່ໍກັບການພັດ
ທະນາຊາວໜຸ່ມ ແລະ ເຍົາວະຊົນ 
ໂດຍຖືວ່າ “ຊາວໜຸ່ມປຽບເໝືອນ
ກະດູກສັນຫັຼງຂອງຊາດ” ເຊ່ິງໄດ້
ສຸມໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຍຸດທະສາດ
ການພັດທະນາຊາວໜຸ່ມ ແລະ 
ເຍົາວະຊົນ ເພ່ືອໃຫ້ຊາວໜຸ່ມທຸກ
ຄົນໄດ້ປະກອບສ່ວນເຂ້ົາໃນພາ
ລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງ
ສາພັດທະນາປະເທດຊາດ, ຮັບ
ປະກັນສິດເທ່ົາທຽມກັນ, ມີການ
ສົ່ງເສີມການລົງທຶນ ແລະ ຮ່ວມ
ມືຂອງທຸກພາກສ່ວນ ໃນວຽກ
ງານປົກປ້ອງທາງສັງຄົມ, ພັດທະ
ນາຮອບດ້ານ ແລະ ສົ່ງເສີມການ
ມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຊາວໜຸ່ມຢ່າງ
ທົ່ວເຖິງ, ຍູ້ດັນຄວາມຮັບຜິດ
ຊອບຂອງທຸກຂະແໜງການໃນ
ວຽກງານພັດທະນາຊາວໜຸ່ມ 
ເພ່ືອບັນລຸເປ້ົາໝາຍການພັດທະ
ນາແບບຍືນຍົງ ພາຍໃນປີ 2030 
ໂດຍທຸກຄົນຕ້ອງພັດທະນາໄປ
ພ້ອມກັນ. ນອກນັ້ນ, ທ່ານຍັງ
ຍົກໃຫ້ເຫັນເຖິງການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງສະພາ
ແຫ່ງຊາດລາວ ໃນການສ້າງ ແລະ 
ປັບປຸງກົດໝາຍ ເພື່ອເປັນການ
ສ່ົງເສີມການພັດທະນາຊັບພະຍາ
ກອນມະນຸດ ແລະ ການໃຫ້ຄວາມ
ສຳຄັນຕໍ່ຊາວໜຸ່ມ ພ້ອມທັງມີ

ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ການ
ຈັດສັນງ ົບປະມານ ເພື່ອສຸມໃສ່
ດ້ານການສຶກສາ ໂດຍສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ຊຸດທີ IX ຍັງໄດ້ແຕ່ງຕັ້ງ
ຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ
ໜຸ່ມ ເພ່ືອເປັນຕົວແທນຂອງຊາວ
ໝຸ່ມ ໃນການມສີວ່ນຮວ່ມດ້ານ
ການກຳນົດນະໂຍບາຍ ແລະ ເປັນ
ກະບອກສຽງຂອງຊາວໜຸ່ມໃນ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ລວມໄປເຖິງ
ການພົວພັນຮ່ວມມື, ການແລກ
ປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ ຂໍ້ມູນຂ່າວ
ສານ ກັບສະມາຊິກລັດຖະສະພາ
ໜຸ່ມປະເທດເພ່ືອນມິດຕ່າງໆ 
ໂດຍສະເພາະແມ່ນໃນເວທີ AIPA. 
ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານໄດ້ຮຽກຮ້ອງ
ໃຫ້ສະມາຊິກລັດຖະສະພາໜຸ່ມ 
AIPA ສືບຕໍ່ຍົກສູງການຮ່ວມ
ມື ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງ
ກັນແລະກັນ ໃນການປັບປຸງນະ
ໂຍບາຍ ເພື່ອຊຸກຍູ້ໃຫ້ລັດຖະ
ບານເພ່ີມທະວີການລົງທຶນໃສ່
ດ້ານການສຶກສາ, ສາທາລະນະ
ສຸກ, ການສ້າງວຽກເຮັດງານທຳ 
ແລະ ການພັດທະນາຊີວິດການ
ເປັນຢູ່ຂອງປະຊາຊົນ ໂດຍສະ
ເພາະແມ່ນຊາວໜຸ່ມ ແນໃສ່ຮັບ
ປະກັນໃຫ້ຄົນຮຸ່ນຕ່ໍໄປຂອງອາ
ຊຽນ ສາມາດນຳໃຊ້ສັກກະຍະ
ພາບສູງສຸດຂອງພວກເຂົາ ໃນ
ການປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການ
ພັດທະນາແບບຍືນຍົງ ແລະ ການ
ສ້າງຄວາມຈະເລີນຮຸ່ງເຮື່ອງແກ່
ອາຊຽນໃນອະນາຄົດ. 

ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລື
ຄັ້ງນີ້, ຄະນະຜູ້ແທນລາວ ຍັງໄດ້
ຮ່ວມກັບຄະນະຜູ້ແທນຈາກສະ
ມາຊິກ AIPA ອື່ນໆ ສຸມໃສ່ມີ
ຄຳຄິດຄຳເຫັນຕ່ໍການປັບປຸງລະ
ບຽບການຂອງກອງປະຊຸມ YPA 
ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ແລະ ເປັນເອ
ກະພາບ, ໂດຍຜົນຂອງການປຶກ
ສາຫາລືຄັ້ງນີ້ ຈະຖືກນຳໄປສັງ
ລວມສ້າງເປັນຮ່າງມະຕິເພ່ືອສະ
ເໜີເຂ້ົາພິຈາລະນາໃນກອງປະ
ຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່ລັດຖະສະພາ
ລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ ຄັ້ງທີ 46 
ເຊ່ິງຈະຂ້ຶນໃນເດືອນກັນຍາ 2025 
ທ່ີນະຄອນຫຼວງກົວລາລຳເປີ, ປະ
ເທດມາເລເຊຍ.

(ກົມພົວພັນລັດຖະສະພາຫຼາຍຝ່າຍ)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 2 ພຶດ
ສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ໃສຄໍາ ທອງ
ລັດ ຮອງປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ (ສພຂ) ບໍລິຄໍາໄຊ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຄ່ືອນໄຫວ
ຕິດຕາມກວດກາຄວາມຄືບໜ້າ
ໂຄງການກ່ໍສ້າງທາງເວ້ັນຕົວເມືອງ
ປາກຊັນ ຂອງບໍລິສັດ ພູທອນ 
ພັດທະນາຄົບວົງຈອນ ຈໍາກັດຜູ້
ດຽວ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບຟັງຄວາມຄືບ
ໜ້າການຈັງຕ້ັງປະຕິບັດໂຄງການ
ດັ່ງ ກ່າວຈາກຂອງເຈົ້າຂອງໂຄງ
ການ ກໍຄືພະແນກໂຍທາທິການ 
ແລະ ຂົນສົ່ງແຂວງ ໂດຍໃຫ້ຮູ້
ວ່າ: ຕໍ່ກັບສັນຍາທີ 1 ປັດຈຸບັນ 
ສາມາດປະຕິບັດໜ້າວຽກໄດ້ 
16.5% ເຊິ່ງພາຫະນະກົນຈັກ
ປະກອບສ່ວນຢູ່ໃນພາກສະໜາມ
ມີ 50 ກວ່າຄັນ; ສັນຍາທີ 2 ສາ
ມາດປະຕິບັດໜ້າວຽກໄດ້ 6.6% 
ເຊິ່ງພາຫະນະກົນຈັກປະກອບ
ສ່ວນຢູ່ໃນພາກສະໜາມມີ 30 
ກວ່າຄັນ; ສັນຍາທີ 3 ຍັງຢູ່ໃນ
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ຂ້ັນຕອນການສໍາຫຼວດອອກແບບ.
ກ່ອນໜ້ານັ້ນ ຄືວັນທີ 

29 ເມສາ ທີ່ສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ, ທ່ານ ໃສຄໍາ ທອງລັດ 
ໄດ້ເປັນປະທານກອງປະຊຸມທົບ
ທວນຄືນກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດບົດບັນທຶກຮ່ວມກັບ
ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນຂົງເຂດ
ວັດທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນ
ດາເຜົ່າ ເຊິ່ງມີບັນດາທ່ານປະ
ທານ-ຮອງປະທານຄະນະກຳມະ
ການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຕາງ
ໜ້າພະແນກການ ແລະ ອົງການ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງແຂວງ 10 ພາກ
ສ່ວນ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງຂອງ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ທົບທວນ
ຄືນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບົດບັນ
ທຶກການພົວພັນປະສານງານລະ
ຫວ່າງຄະນະກຳມະ ການວັດທະ
ນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ 
ກັບບັນດາພະແນກການ, ອົງການ 
10 ພາກສ່ວນ ເຊິ່ງເຫັນວ່າຫຼາຍ

ວຽກງານໄດ້ຮັບການເອົາໃຈໃສ່ 
ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນສໍາເລັດເປັນຢ່າງ
ດີ ເປັນຕ້ົນແມ່ນການປະສານສົມ
ທົບ ແລະ ຂອດການປະສານງານ
ລະຫວ່າງຄະນະກຳມະການວັດ
ທະນະທໍາ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາ
ເຜົ່າ ກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ 
ແມ່ນມີຄວາມສະ ດວກຫຼາຍຂ້ຶນ, 
ການສະໜອງຂ້ໍມູນມີຄວາມຈະ
ແຈ້ງ, ສາມາດຜັນຂະຫຍາຍມະ
ຕິຕ່າງໆ ແລະ ຖືກຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ຢ່າງກວ້າງຂວາງ ລົງຮອດຮາກ
ຖານທ້ອງຖິ່ນ; ນອກນັ້ນ, ຍັງ
ໄດ້ຄົ້ນຄວ້າ, ປຶກສາຫາລື, ສົນ
ທະນາແລກປ່ຽນຖອດຖອນບົດ 
ຮຽນ ແລະ ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາ
ເຫັນຕ່ໍຂ້ໍຄົງຄ້າງຈຳນວນໜ່ຶງ 
ເພື່ອນຳໄປປັບປຸງ, ແກ້ໄຂ ແລະ 
ພັດທະນາໃຫ້ດີຂ້ຶນ ເຮັດໃຫ້ວຽກ
ງານໄດ້ຮັບປະສິດທິຜົນສູງ.

(ນາງ ໂສລະຢ໋າ ໄຊຍະວົງ)

(ສພຂ) - ກອງປະຊຸມ
ຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
(ຄປຈສພຂ) ຈໍາປາສັກ ປະຈໍາ
ເດືອນເມສາ 2025 ດຳເນີນເມ່ືອ
ວັນສຸກທີ 2 ພຶດສະພາຜ່ານມາ 
ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ 
ສາຍທອງ ໄຊຍະວົງ ຮອງເລຂາ
ພັກແຂວງ, ປະທານຄະນະປະຈໍາ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຊ່ິງມີບັນ
ດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະກຳ
ມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ 
ແລະ ພະນັກງານທ່ີກ່ຽວຂ້ອງພາຍ
ໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມນຳ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຄ້ົນຄວ້າ
ພິຈາລະນາຫຼາຍບັນຫາສໍາຄັນຄື: 
ໜັງສືສະເໜີຂອງອົງການປົກ
ຄອງແຂວງ ສະບັບເລກທີ 02/
ອປຄຂ.ຈສ, ລົງວັນທີ 28 ເມ
ສາ 2025 ກຽ່ວກບັການຈດັສນັ
ແຜນບ້ວງເງນິເກັບລາຍຮັບເກີນ
ແຜນປີ 2024 ຂອງແຂວງຈໍາ
ປາສັກ; ຮັບຟັງການລາຍງານຜົນ
ການລົງເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຮ່ວມກັບກໍາມາທິການວຽກງານ
ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ຢູ່ບັນ
ດາຈຸດເປ້ົາໝາຍຂອງແຂວງ; ການ
ລາຍງານແຜນການລົງເຄ່ືອນໄຫວ
ຊຸກຍູ້ວຽກງານປັບປຸງກົງຈັກການ
ຈັດຕັ້ງ ແລະ ການກະກຽມຫ້ອງ
ເຮັດວຽກໃຫ້ແກ່ຄະນະສະມາຊິກ
ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ຄສຂ) 
ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງ 9 ເມືອງ, 
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1 ນະຄອນ; ຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບ
ຕໍາແໜ່ງງານຂອງຫົວໜ້າ ຄສຂ
ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງ, ນະ 
ຄອນ; ໜັງສືສະເໜີແຕ່ງຕ້ັງຮອງ
ເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ແລະ ຮັບຟັງການລາຍງານການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານປ່ິນອ້ອມ
ຂອງ ສພຂ. ຈາກນັ້ນ, ກໍໄດ້ມີ
ການປະກອບຄໍາຄິດເຫັນຕ່ໍເນ້ືອ
ໃນທ່ີນໍາເຂ້ົາມາຄ້ົນຄວ້າພິຈາລະ
ນາ ຢ່າງກົງໄປກົງມາ ບົນພື້ນ
ຖານຄວາມຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງ
ກັບລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດໝາຍ, 
ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ແລະ ຄວາມ
ເປັນເອກະພາບ, ຮັບປະກັນໃຫ້
ບັນດາເນື້ອໃນທ່ີພິຈາລະນາຮັບ
ຮອງ ສາມາດນໍາໄປຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດໄດ້ຢ່າງມີປະ ສິດທິພາບ ແລະ 
ເກີດຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດ.

ທ່ານ ສາຍທອງ ໄຊຍະ
ວົງ ໄດ້ມີຄໍາເຫັນ ແລະ ໃຫ້ທິດ

ຊີ້ນໍາຕໍ່ 3 ຄະນະກໍາມະການ ແລະ 
ຄະນະເລຂາທິການ ທ່ີເປັນເສນາ
ທິການໃຫ້ຄະນະປະຈໍາສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ ໂດຍເນ້ັນໜັັກໃຫ້
ເອົາເນ້ືອໃນຈິດໃຈຂອງກອງປະ
ຊຸມຄ້ັງນ້ີ ໄປຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ ໂດຍ
ການປະສານສົມທົບກັບພາກ
ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນການກະກຽມ
ຮ່າງເອກະສານ, ການສ້າງແຜນ, 
ການອອກແຈ້ງການເຖິງບັນດາ
ເປົ້າໝາຍ ແລະ ການລາຍງານຂໍ
ທິດຊີ້ນໍາຈາກຂ້ັນເທິງໃນການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ເພື່ອ
ໃຫ້ວຽກງານດັ່ງກ່າວ ສາມາດ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດສໍາເລັດຕາມການ
ຕົກລົງ ແລະ ຮັບປະກັນຄວາມ
ຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງກັບລັດຖະທໍາ
ມະນູນ, ກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້
ກົດໝາຍ ແລະ ທ່ວງທັນກັບສະ
ພາບການ.

(ສົມວິຈິດ ໄຊມົນຕີ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 28 ເມ
ສາຜ່ານມາ ທີ່ສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງຈໍາປາສັກ ໄດ້ມີພິທີປະ
ກາດການຈັດຕັ້ງ ແລະ ມອບ-
ຮັບໜ້າທີ່ ລະຫວ່າງປະທານຄະ
ນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນ
ການ ແລະ ການເງິນ (ຄສຜງ) 
ຜູ້ເກົ່າ ກັບ ຜູ້ໃໝ່ ໂດຍການເປັນ
ປະທານຂອງທ່ານ ແກ້ວລັດຕະ
ນະ ສີຫາວົງ ຄະນະປະຈໍາພັກ
ແຂວງ, ຮອງປະທານຄະນະປະ
ຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ຄປຈ
ສພຂ); ມີບັນດາກໍາມະການໃນ 
ຄປຈສພຂ, ຄະນະຈັດຕ້ັງແຂວງ, 
ການນໍາພະແນກການ, ຫົວໜ້າ-
ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງການ ແລະ 
ລັດຖະກອນວິຊາການ ສພຂ ເຂ້ົາ
ຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ໃນພິທີ,  ທ່ານ ປອ. ສົມ
ສັກ ແສງສັກດາ ປະທານຄະນະ
ກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນ
ການ ແລະ ການເງິນ (ຜູ້ເກົ່າ) 
ໄດ້ຂ້ຶນຜ່ານບົດລາຍງານໂດຍສັງ
ເຂບກ່ຽວກັບການເຄື່ອນໄຫວ
ວຽກງານຂອງ ຄສຜງ ໃນໄລຍະ 
4 ປີຜ່ານມາ. ທ່ານ ທິບພະສອນ 
ສາມາເລິກ ເລຂາທິການສະພາ
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ປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ຜ່ານມະຕິ 
3 ສະບັບຄື: ມະຕິຂອງຄະນະປະ
ຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ສະບັບ
ເລກທີ 12/ຄປຈ.ສພຂ, ລົງວັນ
ທີ 21 ມັງກອນ 2025 ວ່າດ້ວຍ
ການຮັບຮອງເອົາການສະເໜີຍົກ
ຍ້າຍທ່ານ ປອ. ສົມສັກ ແສງສັກ
ດາ ກຳມະການຄະນະປະຈໍາ, ປະ
ທານຄະນະກຳມະການເສດຖະ
ກິດ, ແຜນການ ແລະ ການເງິນ 
ໄປຮັບໜ້າທ່ີໃໝ່ຢູ່ອົງການກວດ
ສອບປະຈຳພາກໃຕ້; ມະຕິຂອງ
ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດສະ
ບັບເລກທີ 66/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 
4 ມີນາ 2025 ວ່າດ້ວຍການ
ແຕ່ງຕ້ັງປະທານອົງການກວດ
ສອບປະຈຳພາກໃຕ້; ມະຕິຂອງ
ຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ສະບັບເລກທີ 37/ຄປຈ.ສພຂ, 
ລົງວັນທີ 4 ເມສາ 2025 ວ່າ
ດ້ວຍການແຕ່ງຕ້ັງທ່ານ ອະນຸສັກ 
ຈັນທະປະເສີດ ຮອງປະທານຄະ
ນະກຳມະການເສດຖະກິດ, ແຜນ
ການ ແລະ ການເງິນ ເປັນກໍາມະ
ການຄະນະປະຈໍາສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ, ປະທານຄະນະກໍາມະ
ການເສດຖະກິດ, ແຜນການ 

ແລະ ການເງິນ. ທ່ານ ບຸນມີ 
ດວງມສີ ີຮອງຫົວໜ້າຄະນະຈດັ
ຕ້ັງແຂວງ ໄດ້ຂ້ຶນຜ່ານມະຕິຂອງ
ຄະນະປະຈໍາພັກແຂວງ ສະບັບ
ເລກທີ 298/ຄຈພຂ.ຈສ, ລົງ
ວັນທີ 8 ເມສາ 2025 ວ່າດ້ວຍ
ການບ່ົງຕົວແຕ່ງຕ້ັງຄະນະໜ່ວຍ
ພັກຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ຄື: ສະຫາຍ ອະນຸສັກ ຈັນ
ທະປະເສີດ ປະທານກວດການ
ໜ່ວຍພັກ, ເປັນຮອງເລຂາໜ່ວຍ
ພັກຮາກຖານ; ສະຫາຍ ທິບພະ
ສອນ ສາມາເລິກ ຫົວໜ້າຈຸພັກ, 
ເປັນປະທານກວດການໜ່ວຍ
ພັກຮາກຖານ. ຈາກນັ້ນ, ກໍໄດ້
ມີການເຊັນບົດບັນທຶກການ
ມອບ -ຮັບໜ້າທ່ີລະຫວ່າງ ທ່ານ 
ປອ. ສົມສັກ ແສງສັກດາ ກັບ 
ທ່ານ ອະນຸສັກ ຈັນທະປະເສີດ.

ຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ແກ້ວ
ລັດຕະນະ ສຫີາວົງ ໄດ້ມຄີາໍເຫັນ
ໂອລົມຊ້ີທິດເຍືອງທາງ  ເພ່ືອເປັນ
ບ່ອນອີງໃນການນໍາພາ -ຊີ້ນໍາ
ວຽກງານຮອບດ້ານ ໃຫ້ມີຜົນ
ສໍາເລັດໃໝ່ໃຫຍ່ຫຼວງກວ່າເກ່ົາ.
(ຂ່າວ: ສົມວິຈິດ ໄຊມົນຕີ, 

ພາບ: ອໍລະດີ ເກດດາ)

(ສພຂ) - ວັນທີ 18 ເມ
ສາຜາ່ນມາ, ທ່ານ ບນຸສອນ ເພັດ
ລາວັນ ປະທານສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງວຽງຈັນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ 
ໄດ້ຕ້ອນຮັບຄະນະຜູ້ແທນສະພາ
ປະຊາຊົນແຂວງກິຢອງຊັງນໍາ 
ສ.ເກົາຫຼີ ທີ່ມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ 
ເຮັດວຽກຢູ່ແຂວງວຽງຈັນ ເຊິ່ງ
ນຳໂດຍທ່ານ ຊໍ ຮີບົງ ປະທານ
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ຄະນະກໍາມະການກ່ໍສ້າງ ແລະ ດັບ
ເພີງ; ທ່ານ ບຸນສອນ ເພັດລາວັນ 
ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ 
ແລະ ຂອບໃຈມາຍັງທ່ານ ຊໍ ຮີ
ບົງ ທີ່ໄດ້ລະດົມຂົນຂວາຍ ແລະ 
ໃຫ້ການຊ່ວຍ ເຫຼືອແຂວງວຽງ
ຈັນໃນໄລຍະຜ່ານມາ ເປັນຕົ້ນ
ລົດດັບເພີງ ຈໍານວນ 2 ຄັນ ແລະ
ລົດຮັບ-ສ່ົງຄົນເຈັບ ຈໍານວນ 11 

ຄັນ ພ້ອມດ້ວຍອຸປະກອນຮັບໃຊ້
ໃນລົດ ເພ່ືອເປັນການກຽມພ້ອມ
ຮັບ-ສົ່ງຄົນເຈັບທ່ີໄດ້ຮັບອຸບັດ
ເຫດ, ຜົນກະທົບຈາກໄພພິບັດ
ຕ່າງໆ ໃຫ້ໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫືຼອ
ຢ່າງວ່ອງໄວ ແລະ ທັນເວລາ.

(ນາງ ບູລາຕີ ແສນທະວົງ)
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(ສພຂ) - ວັນທີ 28-30 
ເມສາຜ່ານມາ, ສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ (ສພຂ) ໄຊສົມບູນ ໄດ້
ເຄ່ືອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາຜົນ
ກະທົບດ້ານສ່ິງແວດລ້ອມ-ສັງຄົມ 
ແລະ ທຳມະຊາດ ບາງໂຄງການ
ລົງທຶນຂອງເອກະຊົນ ທັງພາຍ
ໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ຢູ່ເມືອງ
ລອ້ງແຈງ້ ແລະ ເມອືງຮົມ່; ເມອືງ
ລ້ອງແຈ້ງນໍາໂດຍທ່ານ ຄຳພູທອນ 
ວົງພະຈັນ ຮອງປະທານສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງ ແລະ ທ່ານ ພັທ. 
ຄຳໝັ້ນ ພິມມະວົງສາ ປະທານ
ຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະ 
ປກຊ-ປກສ ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ; ເມືອງຮົ່ມນໍາໂດຍ 
ທ່ານ ສົມດີ ຈັນທະວົງ ປະທານ
ຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-
ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ແລະ 
ທ່ານ ນາງ ຄຳຫຼ້າ ທອງສີວອນ 
ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການ
ເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ 
ການເງິນ ພ້ອມດ້ວຍພາກສ່ວນ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ຈຸດປະສົງເພ່ືອຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດແຜນກິດຈະກຳການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2025 
ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ກໍຄື
ແຜນການຂອງຄະນະກຳມະການ
ເສດຖະກິດ, ແຜນການ ແລະ 
ການເງິນ ໃຫ້ສຳເລັດຕາມຄາດ
ໝາຍທ່ີກຳນົດໄວ້; ເພ່ືອຕິດຕາມ
ກວດກາ, ເກັບກຳຂໍ້ມູນຜົນກະ
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ທົບຕ່ໍສ່ິງແວດລ້ອມ-ສັງຄົມ ແລະ 
ທຳມະຊາດ ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດ ຈາກຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງ 
ແລະ ພາກສະໜາມຕົວຈິງຂອງ
ບໍລິສັດ ມາວິເຄາະ, ວິໄຈ, ຊອກ
ໃຫ້ເຫັນຂໍ້ດີ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ສາ
ເຫດທີ່ພາໃຫ້ເກີດບັນຫາ ເພື່ອ
ນຳມາສະເໜີໃຫ້ຂະແໜງການ
ກຽ່ວຂ້ອງ ກຄໍລືດັຖະບານ ຊອກ
ຫາທິດທາງປັບປຸງແກ້ໄຂໃນຕ່ໍ
ໜ້າ ທັງເປັນການຊຸກຍູ້ຂະແໜງ
ການກ່ຽວຂ້ອງ ໃຫ້ມີການຕິດ
ຕາມກວດກາ ແລະ ຄຸ້ມຄອງ 
ເພ່ືອຫີຼກລ່ຽງບັນຫາຜົນກະທົບ
ທາງສິ່ງແວດລ້ອມ-ສັງຄົມ ແລະ 
ທຳມະຊາດ ຈາກການຂຸດຄົ້ນ
ແຮ່ທາດຕ່າງໆ ໃຫ້ປະຕິບັດຕາມ
ສັນຍາທີ່ກຳນົດໄວ້.

ໃນການເຄ່ືອນໄຫວ, ໄດ້
ເປີດກອງປະຊຸມຮ່ວມກັບອົງການ
ປົກຄອງເມືອງ ເພື່ອຮັບຟັງການ
ລາຍງານໂດຍຫຍ້ໍກ່ຽວກັບການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຂ້ໍຕົກລົງຂອງທ່ານ
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ສະບັບເລກ
ທີ 61/ນຍ, ດໍາລັດຂອງລັດຖະ
ບານ ສະບັບເລກທີ 414/ລບ 
ແລະ ສະບັບເລກທີ 141/ລບ 
ໂດຍສະເພາະລົງເລິກກວດກາ
ການສຳຫຼວດ, ຂຸດຄົ້ນ ແລະ ສົ່ງ
ອອກແຮ່ທາດຕ່າງໆ ຢູ່ພາຍໃນ
ເມືອງ; ຈາກນັ້ນ, ຄະນະປະຈຳ 
ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ ໄດ້ມີການຊັກຖາມ ແລະ 

ເຈາະຈ້ີມຕ່ໍພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ 
ກ່ຽວກັບບາງບັນຫາທ່ີຍັງແກ້ໄຂ
ບໍ່ໄດ້ ແລະ ແກ້ໄຂໄປແລ້ວໃນ
ໄລຍະຜ່ານມາ.

ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ໄດ້ລົງຕິດ
ຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງປະຕິ
ບັດຕົວຈິງຢູ່ພາກສະໜາມຂອງ
ບັນດາບໍລິສັດເມືອງລ້ອງແຈ້ງ ຄື: 
ບໍລິສັດ ໂຊກມະນີ ມາຍນິງ ຈຳ
ກັດ ໂຄງການຂຸດຄ້ົນປຸງແຕ່ງແຮ່
ຄຳ ເຂດບ້ານນໍ້າຜາໃຫຍ່ ແລະ 
ບ້ານນໍ້າຊານ, ບໍລິສັດ ໂຈ້ບຸນມີ
ກຼຸບ ຈຳກັດຜູ້ດຽວ ໂຄງການສຳ
ຫຼວດແຮ່ຄຳ ແລະ ແຮ່ຕິດພັນ ຢູ່
ບ້ານນາຕີ, ບໍລິສັດ ຫຼົງຈ່ຽງ ມາຍ
ນິງ ຈຳກັດ ໂຄງການຂຸດຄ້ົນ ແລະ 
ປຸງແຕ່ງແຮ່ຊືນ ແລະ ແຮ່ສັງກະສີ 
ຢູ່ບ້ານນ້ໍາຊານ, ບໍລິສັດ ປອງແສງ 
ການລົງທຶນ ຈຳກັດຜູ້ດຽວ ໂຄງ
ການສຳປະທານຕັດໄມ້ປ່ອງ ແລະ 
ສ້າງໂຮງງານແປຮູບຜະລິດຕະພັນ
ໄມ້ປ່ອງ ແລະ ອັດຖ່ານຂາວແທ່ງ 
ຢູ່ບ້ານນ້ໍາຊານ ໃນເນ້ືອທ່ີ 60 ເຮັກ
ຕາ ແລະ ສ່ົງເສີມປູກໄມ້ປ່ອງ ແລະ 
ເກັບຊື້ຢູ່ທົ່ວແຂວງໄຊສົມບູນ.

ການເຄ່ືອນໄຫວຄ້ັງນ້ີ ໄດ້
ຮັບການສະໜັບສະໜູນງບົປະມານ
ຈາກໂຄງການສ້າງຄວາມເຂ້ັມ
ແຂງໃຫ້ແກສ່ະພາແຫ່ງຊາດ ໃນ
ການຄ້ົນຄວ້າ ແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳ 
ຂອຝມູນນິທິເອເຊຍ (TAF).

(ແສງຕາວັນ ລັດຕະນະວົງ)
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ຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.
ທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລັດ ກ່າວ

ວ່າ: ຮ່າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍຢາ 
ແລະ ຜະລິດຕະພັນການແພດ ສະ
ບັບປັບປຸງນ້ີ ກ່ອນທ່ີລັດຖະບານ
ຈະສະເໜີຫາຄະນະປະຈໍາສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ກະຊວງສາທາລະນະ
ສຸກ ກໍໄດ້ສົມທົບກັບພາກສ່ວນ
ກ່ຽວຂອ້ງ ດາໍເນີນການຄົ້ນຄວາ້

ປັບປຸງຕາມຂ້ັນຕອນຂອງການ
ສ້າງນິຕິກໍາແລ້ວ; ສະນັ້ນ, ການ
ຈັດກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ຈຶ່ງມີ
ຄວາມສໍາຄັນຫຼາຍ ເພາະຈະໄດ້
ຄົ້ນຄວ້າເນື້ອໃນຢ່າງລະອຽດ, 
ຮອບດ້ານ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ຮ່າງ
ກົດໝາຍມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, 
ຮັດກຸມ ແລະ ສາມາດນໍາເຂົ້າພິ
ຈາລະນາໃນກອງປະຊຸມສະໄໝ
ສາມັນເທ່ືອທ່ີ 9 ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ຊຸດທີ IX ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ເປັນເຈົ້າ

ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄໍາ
ຄິດເຫັນຕ່ໍບັນດາເນ້ືອໃນຮ່າງກົດ
ໝາຍ ທີ່ຕິດພັນກັບພາລະບົດ
ບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຂະ
ແໜງການຕົນ ແລະ ມີຄໍາເຫັນ
ລົງເລິກແຕ່ລະພາກ, ໝວດ, ມາດ
ຕາ ໃນນັ້ນ, ມີຫຼາຍເນື້ອໃນຂອງ
ຫຼາຍມາດຕາ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງ
ໃຫ້ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ 
ແລະ ຊັດເຈນກວ່າເກົ່າ.

(ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 8-14 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ, ທ່ານ ນາງ 
ປິ່ງຄຳ ລາຊະສິມມາ ກຳມະການ
ສູນກາງພັກ, ຄະນະ ປະຈຳ ສະພາ
ແຫ່ງ ຊາດ, ປະທານກຳມາທິການ
ເສດຖະກິດ, ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ 
ສິ່ງແວດລ້ອມ (ກສຕສ) ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະຈາກສະພາ ແຫ່ງ ຊາດ 
ແລະ ຕາງໜ້າຈາກກົມທ່ີດິນ ແລະ
ກົມກວດກາສິ່ງແວດລ້ອມ, ກະ
ຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ 
ແລະ ສ່ິງແວດລ້ອມ; ກົມລ້ຽງສັດ
ແລະ ການປະມົງ, ກະຊວງກະສິ
ກຳ ແລະ ປ່າໄມ້; ກົມຂົນສົ່ງ 
ແລະ ກົມຂົວທາງ, ກະຊວງໂຍ
ທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ; ກົມຄຸ້ມ
ຄອງຊັບສິນຂອງລັດ, ກະຊວງ
ການເງິນ ໄດ້ລົງເຄື່ອນໄຫວຕິດ
ຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ 
ມະຕິຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວ
ກັບບາງວຽກງານໃນຂົງເຂດເສດ
ຖະກິດ ເປັນຕົ້ນ: ການອໍານວຍ
ຄວາມສະດວກທາງດ້ານການຂົນ
ສົ່ງສິນຄ້າພາຍໃນ, ລະຫວ່າງປະ
ເທດ ແລະ ຜ່ານແດນ; ການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານສ່ົງເສີມການ

ຜະລິດເປັນສິນຄ້າ ເພ່ືອຄ້ໍາປະກັນ
ສະບຽງອາຫານ ແລະ ເປັນສິນ
ຄ້າສົ່ງອອກ ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນການ
ນໍາເຂົ້າ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ວຽກງານຂ້ຶນທະບຽນອອກໃບ
ຕາດິນ, ການປະຕິບັດພັນທະຄ່າ
ເຊົ່າ, ສໍາປະທານທີ່ດິນ ແລະ ບັນ
ຫາຜົນກະທົບຕ່ໍສິ່ງແວດລ້ອມ, 
ສັງຄົມ ແລະ ທໍາມະຊາດ ຢູ່ແຂວງ
ວຽງຈັນ ແລະ ແຂວງຫຼວງພະບາງ.

ທ່ານ ນາງ ປິ່ງຄຳ ລາຊະ
ສິມມາ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໄດ້ເຂ້ົາ
ພົບເຈົ້າແຂວງໆວຽງຈັນ ແລະ 
ເຈົ້າແຂວງໆຫຼວງພະບາງ ເພື່ອ
ແຈ້ງຈຸດປະສົງຂອງການເຄື່ອນ
ໄຫວຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊກຸ
ຍູ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບາງວຽກ
ງານໃນຂົງເຂດເສດຖະກິດໃນ
ຄັ້ງນີ້. ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ຈັດກອງປະ
ຊຸມຮ່ວມກັບຄະນະສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕ້ັງ 
ແລະ ບັນດາພະແນກການທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງຂອງແຂວງ ເຊ່ິງປະກອບມີ: 
ຊບັພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ 
ສິ່ງແວດລ້ອມ, ພະລັງງານ ແລະ 
ບໍ່ແຮ່, ກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້, ອຸດ
ສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ, ໂຍທາ
ທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງ, ການເງິນ 
ເພ່ືອຮັບຟັງການລາຍງານການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ, ນິຕິ

ກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ໂດຍສະເພາະ
ຄໍາສັ່ງຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ 
ສະບັບເລກທີ 12/ນຍ, ລົງວັນ
ທີ 16 ຕຸລາ 2019 ວ່າດ້ວຍການ
ອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່
ການນໍາເຂົ້າ-ສົ່ງອອກ, ການນໍາ
ເຂົ້າຊົ່ວຄາວ, ການຜ່ານແດນ 
ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍສິນຄ້າ ຢູ່ ສປປ
ລາວ; ກົດໝາຍວ່າ ດ້ວຍ ທີ່ ດິນ 
ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍທີ່ພົວ
ພັນກັບວຽກງານທ່ີດິນ ລວມທັງ
ການຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິ
ຂອງຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ
ສະບັບເລກທີ 57/ຄປຈ, ລົງວັນ
ທີ 31 ພຶດສະພາ 2024 ວ່າດ້ວຍ
ການ ພິຈາລະນາ ຮັບຮອງ ເອົາ ການ
ຮັບ ຮູ້ສິດນໍາໃຊ້ທ່ີດິນໃນເຂດທ່ີ
ດິນປ່າໄມ້; ຄຳ ສ່ັງຂອງ ນາ ຍົກ ລັດ
ຖະມນົຕີ ສະບບັ ເລກທີ 20/ລບ, 
ລົງ ວັນ ທີ 05 ພະຈິ ກ 2024 
ໂດຍສະເພາະວຽກງານການຂ້ຶນ 
ທະບຽນ ອອກ ໃບ ຕາດິນ; ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານຂອງບັນ
ດາໂຄງການລົງທຶນຈໍານວນໜ່ຶງ 
ທ່ີມີຜົນກະທົບຕ່ໍສ່ິງແວດລ້ອມ, 
ສັງຄົມ ແລະ ທໍາມະຊາດ; ການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດບັນດາປັດໄຈການ
ຜະລິດທີ່ສໍາຄັນ ທີ່ເປັນການປະ
ກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ວຽກງານສ່ົງເສີມ
ການຜະລິດ ເພື່ອຄໍ້າປະກັນສະ

ບຽງອາຫານ ແລະ ຜະລິດເປັນ
ສິນຄ້າສົ່ງອອກ, ຫຼຸດຜ່ອນການ
ນໍາເຂ້ົາ. ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ແລກປ່ຽນ
ຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ 
ເພ່ືອຊອກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີທ່ີຄວນ
ເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ຂໍ້ຄົງຄ້າງ
ທີ່ຕ້ອງໄດ້ຊອກວິທີແກ້ໄຂ ເພື່ອ
ເຮັດໃຫ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ວຽກງານຂົງເຂດດັ່ງກ່າວ ມີຄຸນ
ນະພາບດີ, ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ.

ໂອກາດນີ້, ຫົວໜ້າຄະ
ນະ ໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມ
ເຊີຍຕ່ໍຄວາມພະຍາຍາມຂອງຂະ
ແໜງການຕ່າງໆ ແລະ ມີຄໍາເຫັນ
ຊ້ີນໍາໃຫ້ແຕ່ລະພະແນກການ ເພ່ີມ

ທະວີເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ໜ້າທີ່ວຽກງານຂອງຕົນ ໃຫ້ມີ
ປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ
ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ, ຖືກຕ້ອງຕາມ
ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການທີ່
ວາງອອກຢ່າງເຂ້ັມງວດ ບ່ໍໃຫ້ສ່ົງ
ຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ສັງ
ຄົມ ແລະ ທຳມະຊາດ.

ນອກຈາກນີ້, ຄະນະຍັງ
ໄດ້ລົງຢ້ຽມຢາມສະຖານທ່ີຕົວ
ຈິງ ເພື່ອຮັບຟັງການລາຍງານ, 
ຂ້ໍສະເໜີຕ່າງໆ ຂອງຜູ້ພັດທະນາ
ໂຄງການ, ບັນດາບໍລິສັດ ເປັນ
ຕົ້ນ: ໂຮງງານຜະລິດຢາງພາລາ 
ຂອງບໍລິສັດ ລາວ-ໄທຮົວ, ຈຸດ

ຄ່ຽນຖ່າຍສິນຄ້າ ສະຖານີລົດໄຟ 
ລາວ-ຈີນ ຢູ່ເມືອງໂພນໂຮງ, ລານ
ພັກແຮ່ຂອງບໍລິສັດ ຮຸຍຫົງ ເມືອງ
ວັງວຽງ ແຂວງວຽງຈັນ; ຈຸດຄ່ຽນ
ຖ່າຍສູນການຄ້າຫຼວງພະບາງ 
BLT ແລະ ສາງສິນຄ້າຈໍາກັດ 
ຂອງກຸ່ມບໍລິສັດ ສາກົນ ລາວ-
ໄທ ແລະ ຮັບຟັງຄຳຄິດຄຳເຫັນ
ຂອງປະຊາຊົນທ່ີໄດ້ຮັບຜົນກະ
ທົບຈາກໂຄງການພັດທະນາຂຸດ
ຄົ້ນ ແລະ ປຸງແຕ່ງແຮ່ທອງ ຂອງ
ບໍລິສັດ ແມ່ຂອງຣິເວີ ມາຍນິງ 
(ລາວ) ຈໍາກັດ ເມືອງຈອມເພັດ 
ແຂວງຫຼວງພະບາງ.
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ແຂວງຊຽງຂວາງ.
ໃນໄລຍະເຮັດວຽກຢູ່ທັງ

ສອງແຂວງ, ທ່ານຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ຄະນະ ໄດ້
ພົບປະກັບທ່ານ ພອຍຄຳ ຮຸ່ງບຸນ
ຍວງ ເລຂາພັກແຂວງ, ເຈ້ົາແຂວງໆ
ໄຊສົມ ບູນ ແລະ ທ່ານ ບຸນຈັນ 
ສີວົງພັນ ກຳມະການສູນກາງພັກ, 
ເລຂາພັກແຂວງ, ເຈົ້າແຂວງໆ
ຊຽງຂວາງ ເຊ່ິງໄດ້ແຈ້ງຈຸດປະສົງ
ຂອງການມາເຄື່ອນໄຫວໃນຄັ້ງ
ນີ້ ແມ່ນເພື່ອຕິດຕາມກວດກາ 
ແລະ ຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ລັດຖະທຳມະນູນ, ບັນດາກົດ
ໝາຍ ແລະ ນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ 
ໃນຂົງເຂດວຽກງານການຕ່າງປະ
ເທດ, ບັນດາສົນທິສັນຍາ ແລະ 
ສັນຍາສາກົນ ທີ່ ສປປລາວ ເປັນ
ພາຄີ; ທັງເປັນການປະຕິບັດຕາມ
ແຜນການເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານ
ການຕ່າງປະເທດຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໃນການຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດໂຄງການລົງທຶນຂະໜາດ
ໃຫຍ່ທ່ີເປັນບຸລິມະສິດຂອງຊາດ, 
ໂຄງການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງ
ລັດຖະບານ ລາວ-ຫວຽດນາມ 
ແລະ ສະພາບການຄຸ້ມຄອງໂຄງ
ການຊ່ວຍເຫືຼອລ້າເພ່ືອການພັດ
ທະນາ (ODA) ຢູ່ຕາມເຂດຈຸດ
ສຸມພັດທະນາ ແລະ ບໍລິເວນຊາຍ
ແດນ, ຕິດຕາມຊຸກຍູ້ຄວາມຄືບ
ໜ້າຂອງການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໂຄງ
ການປຸກສ້າງຕຶກສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງຊຽງຂວາງ ແລະ ໄຊສົມ
ບູນ ແລະ ໄດ້ຮັບຟັງລາຍງານ
ຂອງການນຳທັງ 2 ແຂວງ ກ່ຽວ
ກັບສະພາບການພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມ, ການດຳເນີນ
ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ 3 ຂັ້ນ ແລະ 

ຂ້ໍສະເໜີຈຳນວນໜ່ຶງຂອງແຂວງ.
ຄະນະໄດ້ພົບປະກັບທ່ານ

ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ພ້ອມດ້ວຍການນຳຂອງພະແນກ
ການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງທັງ 2 
ແຂວງ ເຊິ່ງປະທານສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ ແລະ ພະແນກການ
ຕ່າງໆຂອງແຂວງ ໄດ້ລາຍງານ
ການເຄື່ອນໄຫວຕາມ 3 ພາລະ
ບົດບາດຂອງສະພາປະຊາຊົນ
ແຂວງ; ການນຳຂອງພະແນກ
ແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, 
ພະແນກການຕ່າງປະເທດ, ພະ
ແນກແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີ
ການສງັຄມົ, ພະແນກອຸດສາຫະ
ກຳ ແລະ ການຄ້າ, ແລະ ກອງ
ບັນຊາການ ປກສ ແຂວງ ຕ່າງ
ກໍໄດ້ລາຍງານສະພາບການເຄ່ືອນ
ໄຫວຂອງຕົນໃຫ້ຄະນະຊາບ ທັງ
ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ຂໍ້ສະດວກ 
ພອ້ມຂໍ້ຫຍຸງ້ຍາກ ແລະ ຂໍສ້ະເໜີ
ຈຳນວນໜຶ່ງ.

ໃນການພົບປະການນຳ
ຂອງທັງ 2 ແຂວງ, ສະພາປະຊາ
ຊົນແຂວງ ແລະ ພະແນກການ
ອ້ອມຂ້າງທັງ 2 ແຂວງ, ຮອງປະ
ທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ເນັ້ນ
ໃຫ້ທັງສອງແຂວງ ສືບຕໍ່ນຳໃຊ້
ທ່າແຮງບົ່ມຊ້ອນຂອງຕົນເຂ້ົາ
ໃນການພັດທະນາ, ສືບຕ່ໍອຳນວຍ
ຄວາມສະດວກແກ່ບັນດາບໍລິ
ສັດ-ນັກລົງທຶນຕ່າງປະເທດ ເພ່ືອ
ສ້າງລາຍຮັບຫຼາຍຂ້ຶນໃຫ້ແກ່ປະ
ຊາຊົນ, ສ້າງໃຫ້ມີພື້ນຖານອຸດ
ສາຫະກຳໃນການຜະລິດ; ໄດ້
ເນັ້ນໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດກົນ
ໄກການປະສານງານລະຫວ່າງຂະ
ແໜງການ, ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ກັບ ອຳນາດການປົກຄອງແຂວງ 
ເພ່ືອປະຕິບັດວຽກງານໃຫ້ໄປລວງ
ດຽວກັນ ໂດຍສະເພາະການປະ
ສານງານໃນການສ້າງແຮງງານ
ສະໜອງໃຫ້ແກ່ຜູ້ປະກອບການ, 

ການແກ້ໄຂບັນຫາຂ້ໍສະເໜີຂອງ
ຜູ້ປະກອບການຢ່າງເໝາະສົມ; 
ສືບຕ່ໍແຂ່ງຂັນສ້າງຜົນງານ 2 ວັນ
ປະຫວັດສາດ (ຄົບຮອບ 50 ປີ 
ວັນສ້າງຕັ້ງ ສປປລາວ ແລະ ຄົບ
ຮອບ 105 ປີ ວັນເກີດປະທານ 
ໄກສອນ ພົມວິຫານ) ໄປຄຽງຄູ່
ກັບການເປີດກອງປະຊຸມໃຫຍ່
ຂອງເມືອງ, ແຂວງ ໃຫ້ໄປຕາມ
ແຜນການ.

ການລົງເຄ່ືອນໄຫວຢ້ຽມ
ຢາມໃນຄັ້ງນີ້, ຄະນະຍັງໄດ້ເຮັດ
ວຽກ ແລະ ຢ້ຽມຢາມບໍລິສັດ 
ຮ່ວມມືພັດທະນາບໍ່ແຮ່ ໄຊສົມ
ບູນ ຈຳກັດ, ລົງເບິ່ງໂຄງການກໍ່
ສ້າງຕຶກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ 
ແລະ ໄດ້ເດີນທາງໄປມອບອຸປະ
ກອນການຮຽນ, ເຄື່ອງນຸ່ງຫົ່ມ, 
ຜ້າຫົ່ມ ແລະ ເຄື່ອງອຸປະໂພກ-ບໍ
ລິໂພກ ຈຳນວນໜ່ຶງ ລວມມຸນ
ຄ່າ 24 ລ້ານກວ່າກີບ ໃຫ້ແກ່
ນ້ອງນັກຮຽນທ່ີໂຮງຮຽນປະຖົມ
ບ້ານຖ້ຳໂລ້ ເມືອງອານຸວົງ; ຢູ່
ແຂວງຊຽງຂວາງ, ຄະນະໄດ້ເຮັດ
ວຽກຢູ່ສະຖານທ່ີຕົວຈິງ ກັບເຈ້ົາ
ໜ້າທ່ີປະຈໍາດ່ານສາກົນນໍ້າກັ່ນ 
ແລະ ກອງຮ້ອຍ 221 ເມືອງ
ໜອງແຮດ, ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍ
ເຫືຼອໃຫ້ນ້ອງນັກຮຽນທ່ີໂຮງຮຽນ
ປະຖົມພັກແຄະ, ຢ້ຽມຢາມໂຮງ
ງານສາວໄໝມ້ອນ ບ້ານນາຄູນ 
ເຊ່ິງເປັນໂຄງການຂອງນັກລົງທຶນ
ຈາກ ສປຈີນ, ຢ້ຽມຢາມ ແລະ 
ເຮັດວຽກຢູ່ບໍລິສັດ ພັດທະນາພະ
ລັງງານໃໝ່ (ພະລັງງງານແສງ
ອາທິດ), ຢ້ຽມຢາມຟາມງ ົວວີ
ນາມິ້ວ, ຢ້ຽມຢາມໂຮງໝໍມິດ
ຕະພາບ ລາວ-ຫວຽດ, ເດີນທາງ
ໄປມອບອຸປະກອນການສຶກສາ 
ແລະ ກິລາ ໃຫ້ໂຮງຮຽນກິນ
ນອນຊົນເຜົ່າ.

(ກົງທະນູຄຳ ພິພັດເສລີ)
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   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1) ແຂວງວຽງຈັນ ໂດຍການເປັນ

ປະທານຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະ
ເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ); ເຂົ້າ
ຮ່ວມມີບັນດາທ່ານປະທານ-ຮອງ
ປະທານກຳມາທິການການຕ່າງ
ປະເທດ, ຮອງເລຂາທິການ, ຫົວ
ໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳ, 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ວຽງຈັນ, ຮອງປະທານສະພາປະ
ຊາຊົນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະກົມຈາກ ສພຊ, 
ຄະນະພົວພັນຕ່າງປະເທດສູນກາງ
ພັກ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ,
ບັນດາພະນັກງານອາວຸໂສບຳນານ 
ແລະ ພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. 
ທັງນີ້ ກໍເພື່ອຄົ້ນຄວ້າ, ປຶກສາຫາ
ລື, ລະດົມແນວຄວາມຄິດ ແລະ 
ປະກອບຄໍາເຫັນດ້ານເນ້ືອໃນໃສ່
ປ້ຶມດ່ັງກ່າວ ໃຫ້ມີຄວາມສົມບູນ, 
ຄົບຖ້ວນ ເພື່ອຈະນໍາໄປປຶກສາ

ຫາລືກັບຝ່າຍຫວຽດນາມໃນຂ້ັນ
ສຸດທ້າຍ ໃນທ້າຍເດືອນມິຖຸນານ້ີ.

ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ 
ເຍຍປາວເຮີ ກ່າວວ່າ: ປຶ້ມ “50 
ປ ີແຫ່ງສາຍພົວພັນລະຫວ່າງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ 
ແລະ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສສ.
ຫວຽດນາມ, ການຮວ່ມມຮືອບ
ດ້ານ ແລະ ພັດທະນາ” ຈະໄດ້
ສ່ອງແສງໃຫ້ເຫັນເຖິງຜົນສໍາເລັດ
ອັນໃຫຍ່ຫຼວງ ໃນການປະຕິບັດ
ພາລະບົດບາດ ແລະ ການເຄື່ອນ
ໄຫວຂອງສອງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ລາວ-ຫວຽດນາມ ໂດຍຕິດພັນ
ກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດລັດຖະ
ທຳມະນູນສະບັບທຳອິດ ແລະ ສະ 
ບັບປັບປຸງໃນແຕ່ລະໄລຍະ, ແນວ
ທາງປ່ຽນແປງໃໝ່ຂອງພັກ, ການ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 
ໃນສະພາບການຜັນແປທ່ີສັບສົນ
ຂອງພາກພ້ືນ ແລະ ສາກົນ; ພ້ອມ
ກັນນັ້ນ, ປຶ້ມປະຫວັດສາດເຫຼັ້ມ
ນີ້ ຍັງໄດ້ໃຫ້ຮູ້ເຖິງທິດທາງການ
ພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງອົງ

ການນິຕິບັນຍັດຂອງສອງປະເທດ 
ໃນຕໍ່ໜ້າອີກດ້ວຍ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ
ການລາຍງານສະພາບລວມໃນ
ການສ້າງປຶ້ມ “50 ປີ ແຫ່ງສາຍ
ພົວພັນລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສສ.ຫວຽດນາມ, 
ການຮ່ວມມືຮອບດ້ານ ແລະ ພັດ
ທະນາ” ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ສະ
ເໜີເນື້ອໃນໂດຍຫຍ້ໍໃສ່ແຕ່ລະ
ພາກຂອງປຶ້ມ ແລະ ຮັບຟັງການ
ສະເໜີການອອກແບບໜ້າປົກ, 
ການປະກອບຮູບພາບໃສ່ຕາມ
ເນ້ືອໃນຈິດໃຈຂອງປ້ຶມດ່ັງກ່າວ; 
ຈາກນັ້ນ, ໄດ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ 
ແລະ ປະກອບຄວາມເຫັນຕ່ໍເນ້ືອ
ໃນຂອງແຕ່ລະພາກທ່ີໄດ້ນໍາມາ
ປຶກສາຫາລື ຢ່າງພາວະວິໄສ, ຕົວ
ຈິງ ແລະ ເລິກເຊິ່ງ ເຮັດໃຫ້ກອງ
ປະຊຸມບັນລຸຜົນສໍາເລັດຕາມຈຸດ
ປະສົງຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)
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ແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາ
ທາ່ນປະທານ ແລະ ຮອງປະທານ

ກຳມາທິການທ່ີກ່ຽວຂ້ອງຂອງ 
ສພຊ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ 
ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ຄະ
ນະທ່ີປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍ
ຂອງຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, 

ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າກົມ, ຄະ
ນະພະແນກ ແລະ ພະນັກງານ-
ລັດຖະກອນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງ
ບຸນມີ ກ່າວວ່າ: ກອງປະຊຸມຄັ້ງ

ນີ້ ຈະໄດ້ພ້ອມກັນຄົ້ນຄວ້າ, ປະ
ກອບຄຳເຫັນ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ເນ້ືອ
ໃນຂອງຮ່າງກົດໝາຍມີຄວາມ
ຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ, ຈະແຈ້ງ, 
ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍ
ບາຍ, ລັດຖະທໍາມະນູນ ແລະ 
ກົດໝາຍອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ຮັບ
ປະກັນຄວາມປອດໄພໄຊເບີ, 
ແທດເໝາະກັບສະພາບການຂະ
ຫຍາຍຕົວທາງດ້ານເສດຖະກິດ-
ສັງຄົມ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດໄດ້.

ທ່ານ ແກ້ວວິສຸກ ໂສລະ
ພົມ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງ
ເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ 
(ກຕສ) ໄດ້ສະເໜີໂດຍຫຍ້ໍກ່ຽວ
ກັບເຫດຜົນ ແລະ ຄວາມຈຳເປັນ
ຂອງການສ້າງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ
ປອດໄພໄຊເບີ ແມ່ນເພື່ອໃຫ້
ສອດຄ່ອງກັບສະພາບຄວາມເປັນ
ຈິງຂອງການພັດທະນາດ້ານເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງປະເທດ ເຮັດ
ໃຫ້ການຄຸ້ມຄອງເຕັກໂນໂລຊີ, 
ຂ້ໍມູນຂ່າວສານ ແລະ ການສ່ືສານ 
ທັນກັບສະພາບການປ່ຽນແປງ
ໃນແຕ່ລະໄລຍະ ແລະ ເພື່ອໃຫ້
ສອດຄ່ອງກັບສົນທິສັນຍາສາກົນ
ທີ່ ສປປລາວ ເປັນພາຄີ; ກົດ
ໝາຍສະບັບນີ້ ຍັງມີຄວາມສຳ
ຄັນໃນການສ້າງກົນໄກໃນການ
ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ປົກປ້ອງຂໍ້ມູນ
ຂ່າວສານ, ຮັບປະກັນສິດ ແລະ 

ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງ
ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການ ໃຫ້ໄດ້ຮັບຄວາມ
ເປັນທຳ ແລະ ປອດໄພ ພ້ອມທັງ
ສ້າງພ້ືນຖານທາງກົດໝາຍໃນ
ການແຕ່ງຕັ້ງ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວ
ຂອງລະບົບປະຕິບັດການຄວາມ
ປອດໄພໄຊເບີແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ຍົກປະສິດທິພາບກົນໄກປະສານ
ງານໃນການຕອບໂຕ້ເຫດສຸກ
ເສີນໄຊເບີທີ່ຮ້າຍແຮງ. ນອກ
ຈາກນີ້, ຍັງມີຄວາມຈຳເປັນໃນ
ການກຳນົດມາດຕະການປ້ອງກັນ,
ຕອບໂຕ້ເຫດການສຸກເສີນ ແລະ 
ກູ້ຄືນລະບົບ ໃນກໍລະນີເກີດໄພ
ຄຸກຄາມໄຊເບີ; ສ້າງຂອບເຂດ
ທາງກົດໝາຍສຳລັບການຂ້ຶນທະ
ບຽນຄວາມປອດໄພໄຊເບ ີແລະ 
ການດຳເນີນທຸລະກິດຄວາມປອດ
ໄພໄຊເບີ; ກຳນົດສິດ ແລະ ພັນ
ທະຂອງຜູ້ຂ້ຶນທະບຽນຄວາມ
ປອດໄພໄຊເບີ, ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການ 
ແລະ ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການດ້ານຄວາມ
ປອດໄພໄຊເບີ ພ້ອມທັງສ້າງກົນ
ໄກໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດ
ກາວຽກງານຄວາມປອດໄພໄຊ
ເບີ; ຈະຊ່ວຍໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດວຽກງານຄວາມປອດໄພ
ໄຊເບີ ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະ
ສິດທິຜົນ, ປະກອບສ່ວນເຂ້ົາໃນ
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມແຫ່ງຊາດ.

ທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີ

ກະຊວງ ກຕສ ໃຫ້ຮູ້ອີກວ່າ: ຫາກ
ກົດໝາຍສະບັບນີ້ຖືກຮັບຮອງ 
ແລະ ປະກາດໃຊ້ ຈະເປັນເຄື່ອງ
ມືອັນສຳຄັນໃນການຮັບປະກັນ
ຄວາມໝ້ັນຄົງຂອງຊາດ, ຄວາມ
ສະຫງົບ ແລະ ຄວາມເປັນລະ
ບຽບຮຽບຮ້ອຍຂອງສັງຄົມໃນ
ຍຸກດິຈິຕອນ; ເປັນກົນໄກສຳຄັນ
ໃນການສົ່ງເສີມການພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງ ສປປ
ລາວ ໂດຍການສ້າງສະພາບແວດ
ລ້ອມທາງດິຈິຕອນທ່ີປອດໄພ, 
ໜ້າເຊື່ອຖື ແລະ ເອື້ອອຳນວຍຕໍ່
ການຫັນເປັນເສດຖະກິດດິຈິຕອນ; 
ຊ່ວຍໃຫ້ ສປປລາວ ກ້າວໄປສູ່
ການເປັນປະເທດທ່ີມີຄວາມພ້ອມ
ໃນການຮັບມືກັບຄວາມສ່ຽງ 
ແລະ ໂອກາດໃນໂລກດິຈິຕອນ 
ທ່ີກຳລັງເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວ
ຢ່າງວ່ອງໄວ.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ເປັນເຈົ້າ
ການຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ປະກອບຄໍາ
ຄິດຄໍາເຫັນຕ່ໍບັນດາເນ້ືອໃນຮ່າງ
ກົດໝາຍສະບັບນ້ີ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ, 
ມີລັກສະນະຫຼັກການ ແລະ ມີຄໍາ
ເຫັນລົງເລິກແຕ່ລະພາກ, ໝວດ, 
ມາດຕາ ໃນນັນ້, ມຫຼີາຍເນືອ້ໃນ
ຂອງຫຼາຍມາດຕາ ໄດ້ຮັບການ
ປັບປຸງໃຫ້ມີຄວາມຄົບຖ້ວນ, ຮັດ
ກຸມ ແລະ ຊັດເຈນກວ່າເກົ່າ.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)
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ເມ່ືອເວ້ົາເຖິງຄຳຜະຫຍາພາສິດຂອງລາວ
ເຮົາ ແມ່ນມີຜະຫຍາຫຼາຍແບບ ເຊິ່ງສ່ວນໃຫຍ່
ເປັນປິດສະໜາເຊື່ອງຊ້ອນຂ້ໍຄິດເຕືອນໃຈໃຫ້
ຄົນເວົ້າເກີດສະຕິປັນຍາ ຫຼື ຫຼາຍຄຳຜະຫຍາ ກໍ
ແມ່ນມຸ່ງເນ້ັນສອນທາງກົງ-ສອນສ້ັນໆ ໃຫ້ເຂ້ົາ
ໃຈງ່າຍ, ເບິ່ງຄືວ່າຜູ້ເວົ້າຜະຫຍາອອກມານັ້ນ 
ອ່ານເຫັນໃຈມະຫາຊົນ ທີ່ມີທັງຄົນຜູ້ມີປັນຍາ
ເລິກແລບເຂົ້າໃຈໄວ ແລະ ຜູ້ມີປັນຍາບໍ່ສູງເຂົ້າ
ໃຈຍາກ ແລະ ເຂົ້າໃຈຊ້າ, ຜະຫຍາຈຶ່ງມີຫຼາຍ
ແງ່ໃຫ້ຄິດພິຈາລະນາ.

ຜູ້ຂຽນພຽງຢາກນຳສະເໜີບາງຫົວຂ້ໍ
ຂອງຄຳຜະຫຍາ ຫຼາຍຄົນອາດໄດ້ຍິນໄດ້ຟັງ 
ແຕ່ບ່ໍເກັບມາຄິດພິຈາລະນາໃຫ້ຮູ້ເຫັນເຫດຜົນ
ຈະແຈ້ງ ເຊັ່ນຄຳເວົ້າທຳມະດາທີ່ຍົກເປັນຫົວ
ຂໍ້ຂ້າງເທິງນັ້ນວ່າ: ໝີກິນເຜິ້ງ ຫຼື ເຍືອງໃສ່ພຶດ
ຕິກຳຄົນເຮົາ ທີ່ເຮັດແບບໝີກິນເຜິ້ງ ທີ່ເວົ້າ
ແທງໃຈວ່າ ຜູ້ກ່ຽວເຮັດບໍ່ຮູ້ບໍ່ເຫັນຕໍ່ສິ່ງແວດ
ລ້ອມອ້ອມຂ້າງທີ່ຈະເກີດຫຍັງຂຶ້ນ ຫຼື ວ່າບໍ່

ເອົາຫົວຊາຕໍ່ຄຳຕັກເຕືອນ ມີແຕ່ຫຼັບຫູຫຼັບຕາ
ຢ່າງດຽວ ຄືອາການຂອງໂຕໝີກິນເຜິ້ງ, ກວາງ
ກິນໝາກຂ້າມປ້ອມໄປຄາກົ້ນຂີ້ມັ່ງ ບາດວ່າ
ມັ່ງບໍ່ຂີ້ສາມມື້ກະຕ່າຍຕາຍ... ນີ້ກໍແມ່ນຄໍາຜະ
ຫຍາທີ່ຊີ້ບອກວ່າ ພຶດຕິກໍາຄົນເຮົາໃນສັງຄົມ 
ຫຼື ຄອບຄົວ ຕ້ອງກ່ຽວຂ້ອງພົວພັນກັນ, ເວລາ
ປະພຶດສິ່ງໃດໜ່ຶງມັນກໍອາດສົ່ງຜົນກະທົບໃສ່
ຄົນອ້ອມຂ້າງ ຄືກັບລູກບໍ່ດີສັງຄົມກໍຖາມຫາ
ພໍ່ແມ່ ຫຼື ວັດບໍ່ດີ ພະເນນບໍ່ດີ ຊາວບ້ານກໍຖາມ
ຫາເຈົ້າອາວາດ ເຊິ່ງມັນຄ້າຍກັບຄຳວ່າ ປາໂຕ
ດຽວ ເນົ່າໝົດຂ້ອງ.

ຄະຕິຄຳສອນຈາກຜະຫຍາມີຫຼາຍແບບ
ເຊັ່ນຄຳວ່າ: ເປົ່າປີ່ໃສ່ຫູຄວາຍ ຄືການບອກ
ສອນທີ່ບໍ່ໄດ້ຜົນ, ອະທິບາຍແນວໃດກໍບໍ່ປ່ຽນ
ແປງ-ບໍ່ເຂົ້າໃຈ ເວົ້າແບບໜຶ່ງກໍວ່າປຶກ ຄືກັນ
ກັບເປ່ົາປ່ີໃສ່ຫູຄວາຍ, ຄຳຜະຫຍາມີຄ່າສູງສອນ
ຄົນໃຫ້ຄິດ ໃຫ້ມີສະຕິປັນຍາຕັດສິນບັນຫາບໍ່
ໃຊ້ອາລົມ!

ວິທີເຮັດວຽກ
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ກອ່ນຈະມອບວຽກໃຫ້ພະນກັງານນັນ້, ຕ້ອງປກຶສາຫາລນືຳພະນກັງານເສຍກອ່ນ,
ຖ້າເຂົາເຈົ້າແບກຫາບບໍ່ລ້ອນກໍຢ່າດື້ ມອບວຽກນັ້ນໃຫ້ເຂົາເຈົ້າ. ເມື່ອມອບວຽກອັນນັ້ນ
ໃຫ້ເຂົາເຈົ້າແລ້ວກໍຕ້ອງເຊື່ອເຂົາເຈົ້າແທ້, ບໍ່ຄວນມື້ເຊົ້າອອກຄຳສັ່ງອັນໜຶ່ງ, ມື້ແລງຊ້ຳ
ພັດປີ້ນໄປອອກຄຳສັ່ງອັນໃໝ່, ຖ້າບໍ່ເຊື່ອພະນັກງານ, ຢ້ານເຂົາເຈົ້າເຮັດບໍ່ໄດ້, ວຽກອັນ
ໃດຕົນເອງກໍຍື່ນມືເຂົ້າເຮັດໝົດນັ້ນ, ຜົນທີ່ໄດ້ຮັບກໍແມ່ນຜູ້ດຽວອູ້ມວຽກ, ແຕ່ວຽກນັ້ນ
ບໍ່ແລ້ວ, ພະນັກງານຊ້ຳພັດວົນວາຍໝົດມື້, ມີແຕ່ຫງ່ວມເຫງ ົາ ແລະ ທຸກໃຈເພາະບໍ່ມີ
ວຽກເຮັດ ແລະ ສົງໄສວ່າຊັ້ນສູງບໍ່ເຊື່ອໃຈ.

ຕ້ອງສ້າງພະນັກງານຜູ້ຮັບຜິດຊອບທີ່ມີຄວາມກ້າຫານເຮັດວຽກ ແລະ ຢາກເຮັດ
ວຽກເປັນຈຳນວນຫາຼຍ, ເຮັດໄດແ້ນວນັ້ນພກັຈຶ່ງຈະສຳເສັດຜົນ, ຖາ້ວາ່ໄປສ້າງພະນັກງານ
ທີ່ຂີ້ຢ້ານບໍ່ກ້າເຮັດວຽກບໍ່ກ້າຮັບຜິດຊອບຂຶ້ນນັ້ນ, ແມ່ນຈະສ້າງໃຫ້ໄດ້ຫຼາຍປານໃດກໍຍັງ
ແມ່ນເປັນການປະລາໄຊຢູ່ສະເໝີ, ເພາະວ່າເຮັດເສຍເວລາ, ເສຍວັດຖຸສິ່ງຂອງ, ແຕ່ບໍ່ໄດ້
ຜົນຫຍັງມາໃຫ້ແກ່ພັກ, ຈະມີແຕ່ນຳຄວາມໜັກອົກໜັກໃຈມາສູ່ພັກທີ່ຈະຕ້ອງກຳກັບ
ແລະ ແກ້ໄຂຂໍ້ຫຍຸ້ງຍາກທີ່ພະນັກງານບໍ່ມີໝູ່ນັ້ນຈະກໍຂຶ້ນຢູ່ເລື້ອຍໆ.

3. ບໍ່ຄວນຖືຕົວສູງຖືຕົວວ່າໃຫຍ່ແຕ່ຕ້ອງຟັງ ແລະ ຕ້ອງຖາມຄຳເຫັນຂອງຊັ້ນຕ່ຳ,
ຖ້າວ່າຄຳເຫັນຂອງເພື່ອນສະຫາຍຊັ້ນລຸ່ມຫາກຖືກຕ້ອງເຮົາຕ້ອງຕາມ ແລະ ແນະນຳໃຫ້
ເຂົາເຈົ້າສະເໜີຄຳເຫັນຢູ່ເລື້ອຍໆເພື່ອເຊີດຊູຈິດໃຈ ແລະ ຫົວຄິດປະດິດສ້າງຂອງເຂົາເຈົ້າ,
ຖ້າວ່າຄຳເຫັນຂອງເຂົາເຈົ້າບໍ່ຖືກເຮົາກໍຕ້ອງໃຊ້ທ່າທີອັດສະໜິດສະໜົມຊີ້ແຈງໃຫ້ເຂົາ
ເຈົ້າເຂົ້າໃຈ, ເດັດຂາດບໍ່ຄວນຕີ່ຫຄຕີ່ຕາ, ຂຶ້ນສຽງຮ້າຍກາດໃສ່ເຂົາເຈົ້າ, ຖ້າເຂົ້າເຈົ້າຕຳ
ໜິພວກເຮົາ, ພວກເຮົາຕ້ອງຍິນດີຕ້ອນຮັບ, ບໍ່ຄວນສະແດງທ່າທີເສຍໃຈ, ເພາະວ່າຖ້າ
ເຮັດແນວນັ້ນເທ່ືອໜ້າເຂົາເຈົ້າຈະບໍ່ກ້າຕຳໜິພວກເຮົາອີກ.

ລໍາພອຍ ສີອັກຄະຈັນ ຮອງປະ
ທານ ສປນວ, ຝ່າຍຫວຽດນາມ
ໂດຍສະຫາຍ ຝຸ້ງ ແທ່ງ ວິງ ຮອງ
ປະທານຄະນະກຳມະການປະຊາ
ຊົນແຂວງເຫງາະອານ ແລະ ສະ
ຫາຍ ຫງວຽນ ນາມ ດິ່ງ ຮອງ
ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ
ເຫງະອານ, ມີສະຫາຍ ຫງວຽນ 
ດຶກ ຈຸງ ເລຂາຄະນະບໍລິຫານ
ງານພັກແຂວງເຫງະອານ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງ ນວ 
ແລະ ແຂວງເຫງາະອານ ເຂ້ົາຮ່ວມ
ເປັນສັກຂີພະຍານ; ການເຊັນບົດ
ບັນທຶກການຮ່ວມມືສອງຝ່າຍຄ້ັງ
ນີ້, ມີຫຼາຍຂົງເຂດວຽກງານທີ່
ສອງຝ່າຍຈະສືບຕ່ໍເພ່ີມທະວີການ
ພົວພັນຮ່ວມມືໃຫ້ເກີດດອກອອກ
ຜົນ ເພ່ືອສືບຕ່ໍເສີມຂະຫຍາຍສາຍ
ພົວພັນມິດຕະພາບອັນຍ່ິງໃຫຍ່, 
ຄວາມສາມັກຄີແບບພິເສດ ແລະ 
ການຮ່ວມມືຮອບດ້ານ ລະຫວ່າງ 
ສປປລາວ ແລະ ສສ.ຫວຽດນາມ 
ເວົ້າລວມ, ເວົາ້ສະເພາະ ນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ-ແຂວງເຫງະອານ 
ໃຫ້ເຂ້ົາສູ່ລວງເລິກ, ແທດເໝາະ
ກັບສະພາບຄວາມເປັນຈິງ ແລະ 
ມີປະສິດທິຜົນ.

ວັນທີ 14-16 ພຶດສະພາ 
ໄດ້ເດີນທາງໄປຢ້ຽມຢາມ ແລະ 
ເຮັດວຽກຢ່າງເປັນທາງຢູ່ແຂວງ
ຮ່າຕິງ ເຊ່ິງໄດ້ມີການພົບປະສອງ
ຝ່າຍລະຫວ່າງຄະນະຜູ້ແທນຂ້ັນ
ສູງຂອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 
ກັບ ແຂວງຮ່າຕິງ, ຝ່າຍລາວນໍາ
ໂດຍສະຫາຍ ອານຸພາບ ຕຸນາລົມ
ແລະ ຝ່າຍຫວຽດນາມນໍາໂດຍ
ສະຫາຍ ຫງວຽນ ຢຸ້ຍ ເລິມ ເລ
ຂາຄະນະບໍລິຫານງານພັກແຂວງ
ຮ່າຕິງ. ສອງຝ່າຍໄດ້ແລກປ່ຽນ
ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ລາຍງານ
ກ່ຽວກັບສະພາບເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມຂອງສອງທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ກັນ
ຊາບ ເຊິ່ງສະຫາຍ ຫງວຽນ ຢຸ້ຍ 
ເລິມ ໄດ້ສະເໜີແຜນການຮ່ວມ
ມືລະຫວ່າງແຂວງຮ່າຕິງ ກັບ ນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ໃນຕໍ່ໜ້າ 
ໃຫ້ມີການແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້
ແທນຂັ້ນສູງ ແລະ ຄະນະວິຊາ
ການ ໃນທຸກຂົງເຂດຮ່ວມກັນ, 
ຮ່ວມກັນອໍານວຍຄວາມສະດວກ
ໃຫ້ພາກທຸລະກິດ ໄດ້ມີການຮ່ວມ
ມືກັນ, ແລກປ່ຽນຂ້ໍມູນຂ່າວສານ
ການໂຄສະນາຜະລິດຕະພັນສິນ
ຄ້າ, ຮ່ວມມືດ້ານການສຶກສາ ແລະ
ສະເໜີໃຫ້ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ 
ຊ່ວຍເຫືຼອຄະນະປະຕິບັດງານພິ
ເສດຂອງແຂວງຮ່າຕິງ ໃນການ

ຂຸດຄົ້ນຊອກຫາອັດຖິທະຫານ 
ແລະ ຊ່ຽວຊານຫວຽດນາມ ທີ່
ເສຍຊິວິດຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງ
ຈນັ; ສະຫາຍ ອານພຸາບ ຕຸນາລມົ 
ເຫັນດີເປັນເອກະພາບຕ່ໍການສະ
ເໜີຂອງສະຫາຍເລຂາພັກແຂວງ
ຮ່າຕິງ ພ້ອມທັງສະເໜີເພີ່ມຕື່ມ
ໃນການຮ່ວມມືກັນຂອງສອງ
ທ້ອງຖ່ິນ ໂດຍສະເພາະໃນຂົງເຂດ
ການເມອືງ ໃຫ້ມກີານໄປມາຫາ
ສູ່ກັນຢ່າງປົກກະຕິ, ສ່ົງເສີມການ
ທ່ອງທ່ຽວ ໂດຍອີງໃສ່ທ່າແຮງ
ຂອງສອງທ້ອງຖິ່ນ, ສະໜັບສະ
ໜູນສົ່ງເສີມວຽກງານການຄ້າ, 
ແລກປ່ຽນຜະລິດຕະພັນອຸປະ
ໂພກ-ບໍລິໂພກ, ສະເໜີໃຫ້ນັກ
ລົງທຶນຂອງແຂວງຮ່າຕິງ ໄປລົງ
ທຶນໃນເຂດເສດຖະກິດພິເສດນະ
ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ສະເພາະແມ່ນ
ການສ້າງໂຮງງານຜະລິດຫົວອາ
ຫານ ໂດຍອີງໃສ່ທິດທາງຍຸດທະ
ສາດການຮ່ວມມືຂອງສອງພັກ, 
ສອງລັດ ໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ. 
ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນ
ສູງ ນວ ຍັງໄດ້ເດີນທາງໄປຢ້ຽມ
ຢາມເຂດເສດຖະກິດພິເສດທ່າ
ເຮືອນ້ໍາເລິກວຸ້ງອ່າງ ໂດຍສະເພາະ
ຢ້ຽມຊົມທ່າເຮືອວຸ້ງອ່າງ ລາວ-
ຫວຽດນາມ ທີ່ເປັນໂຄງການ
ຮ່ວມມືຂອງສອງປະເທດ.

7totz6hcmoDDD
   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)
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7qoI6hfu	 	 	 [+,u;aogIaf-qj;
7qoI6h8q;	 	 	 [+,u;aogIafzyf
7qoI6h9yf	 	 	 [+,u;aos^q'8qo
7qoI6h9ad[5o75o7qo	 [+,u;ao8qd8je

-;opY,
# cvjo85h'

madmkp

Xg]njv'g[qkM	g;Qkc[[daogv'	[j=g7aj'rymudko?
# lP,shPo

]t[kp

g]njv'G		rk[-hvo

|=c0h;wxsk|6jmujgxao|=8k	grnjv-j;pzjk8af8k8=h.shF	
ŝa'9kdzjk8afwxwfh\bj'vkmyf	|=c0h;d=3mda[wxsk|=8k;jkG
|=c0h;G	 	 [ad|=ljP;	 ,b'zjk8af.shd69aj'wfJ0v',b'gdktF	
	 	 8vooUd6g[yj'spa'd=gsaogxaork[-hvowx|qf
|=8kG	 	 ,b'oydt.9Ihvogokt	 d=.shg;]k,aocfj8yF
	 	 fP;,aodtfu0Bogv'sAocs^t
	 vkmyf8=j,k|=8kg9a[c0h;	 g]upwxsk|=c0h;-j;p
s^qdc0h;mujg9a[vvd.shF	 zjkowxlv'lk,,Nd=[+g-qkx;f	 9bj'
3mwxsk|=c0h;;jkG	
|=8kG	 	 ljP;	,b'ŝqdc0h;.shd69ja'wfJ;t	,ao7npa'g9a[
	 	 [+g-qk9adgmnjv
|=c0h;G	 	 ,b'oUd=.9Ihvo3rf	 .shg;]k,aocfj]ts;k	
	 	 [bffP;,aodtg-qkS		c8j4hk;jk|qfmyfoU,b'
	 	 pa'g9a[[+g-qk	 ,b'da[,kskd6.|jgfuF	 grkt
	 	 8kd6gsaork[-hvo	 1hkos^q's^qdc0h;,b'
	 	 zyfgs^A,	KKKKKK

7t8yg8nvo.9
# 	fvdsphk	

f  shv'dkolkmk]totl5dg,nv'w-pt[6]u	
vvdc9h'dkog8nvor=jc,jxt-k-qo	 .shgsaowfh7;k,
vao8t]kp0v'dko[=]y3rdgsaf	gonjv'fh;pxu	@W@&	,u
]kp'kodkog[njvgsafmqj;c0;'	 )	 d=]tou	 ,uz6hglp-u
;yf	*	d=]tou	vao8t]kpgIaj'Ihkp	rtpkf3]7k	pa';qo
;Po,k	 96j39,g]u'g]Nvp	 7nfaj'glnv9v[4hk	 ]jk7=dyo
gspnjv	,ao-yd5,dyogoNv	skdg9Qk[=j]t;a'	oAoc]h;K

f  8k,dko7kf7tgo0v'dq,v585oypq,	c]t	
v5mqddtlkf	 .shI6h;jkG	 vkdkf9tvq[gvQk0Bo8nj,.olv'
lk,;ao0hk'\hk	c]t	vkf9t,u/qo]q',k]tfa[7jvpsk
xkodk'16j[k'mhv'4yjo	 0=.sh,ult8y8A'	 8k,8yf0jk;
v5ostr6,	rujohv'gvupK	grktvkf,u/qo{]q,	rkp5|5o,k
.dh		grkt[6Ikog7uplvolaj'	/qo-y8qd2hklts;jk'	/qo
-ysjk'2hk,nf,Q;	leo;og;Qkvkfc,jo9y'	wfJgfuK

      	;kf
				dt;u]k;

2kog0Qk[hko
#  ຄົມສິລປ໌

j ເຫດໃຫຍ່ຟານເຂົ້າບ້ານ    ບູຮານວ່າຄະລຳເຂັດ

ເພາະເປັນແນວຂວງຂັດ    ຂະໜາບເມືອງມະລາຍມ້າງ
ເຮືອນຊິເພພັງຮ້າງ     ຜົນພວງໄພອຸບາດ
ອາເພດແຮງເຮັ່ງຮ້າຍ    ສະຫຼາຍຫຼົ້ມຫຼົ້ມບໍ່ຍັງ ວ່າເດ!

j ຄັນປັນຍາສ່ອງສ້ຽມ    ສັດຈະພາກວິໄສ
ໄຂຂອດພູມຜະຫຍາເລິກ    ລ່ຽມບັງບົງຊ້ອນ
ຟານນີ້ ອຸປະມາ ດ້ວຍ     ຄຳເຕືອນເຕີນບອກ
ໄຂໃຫ້ອອກປອກໃຫ້ກ້ຽງ    ຊິມຽງພໍ້ພົບເຫັນ

j ຟານກໍດຽວດັ່ງດ້າມ     ທຳມະຊາດອຸດົມສຸກ ນັ້ນແລ້ວ!
ສັດສິ່ງ ຊັບພະຍາກອນທັງ     ປ່າພົງພະນາໄມ້
ຍັງອາໄສປະສົງສ້າງ    ກາງດົງດອນເຂດ
ຄົນບໍ່ໄດ້ເຂັ່ນຂ້າ  ຟານຈິ່ງມາພົບພໍ້  ພະນໍຢ້ຽມຢ່ອງຢາມ ແທ້ໃດ!

j ຮຽມນີ້  ຟານບໍ່ຢ້ານ    ຢຳຢ່ອນສັດສາ
ຢ້ານແຕ່"ພານ" ພາລາເລງ    ລ່ຽມລາຍລວງສໍ້
ພານທີ່ ກືນກິນຫຍ້ຳ    ທຳລາຍສັດປ່າ
ທັງພວກພານກົ່ນໄງ້    ພະນາໄມ້ມຸ່ນມິນ

j ຢ້ານແຕ່ພານລ່ວງລ້ຳ    ຖະຫລຳເຂດຂຽວສະຫງວນ
ຕັດໄມ້ກາຍເກີນກົດ    ລະບຽບເລັງແລໄວ້
ບູກລຸກດິນດົງເຂົ້າ      ຂະຫຍາຍວົງວາງຈູດ
ຂຶ້ນວ່າພານພວກນີ້ ເປັນທີ່ສົມເພດພ້ຽງ ກວ່າຟານເຕັ້ນໄຕ່ຢາມ ແທ້ໃດ!

5
ບໍ່ພຽງແຕ່ສິ່ງທ່ີມີຊີວິດ

ທີ່ມີເພດ ຜັກຕຳນິນກໍມີເພດສໍາ
ພັນເຊ່ັນດຽວກັນ ເຮົາລອງມາສັງ
ເກດກັນເບິ່ງວ່າແກງທ່ີເຮົາກິນ 
ຫຼື ເຮັດໃຫ້ລູກກິນນັ້ນ ເປັນຕຳ
ນິນເພດໃດ ມັນແຕກຕ່າງກັນ
ແນວໃດ? ເປັນຫຍັງຈຶ່ງຈໍາເປັນ
ຕ້ອງແຍກເພດ? ມື້ນີ້, ເຮົາມີຂໍ້
ມູນມາສຶກສານຳກັນ.

ຜັກຕຳນິນອຸດົມໄປດ້ວຍ
ສານອາຫານທ່ີມີປະໂຫຍດຫຼາຍ
ຕ່ໍຮ່າງກາຍເຊ່ັນ: ເບຕ້າແຄໂຣທີນ 
ທ່ີຊວ່ຍປອ້ງກນັມະເຮງັ ແລະ ພະ
ຍາດຫົວໃຈຂາດເລືອດ ເຊິ່ງປະ
ກອບດ້ວຍທາດແຄວຊຽມທ່ີຊ່ວຍ
ບຳລຸງກະດູກ ແລະ ແຂ້ວ; ພ້ອມ
ນັ້ນ, ຍັງປະກອບດ້ວຍຟອດຟໍ
ລາດ, ທາດເຫຼັກ, ໄນອາຊິນ, ວິ
ຕາມິນ ແລະ ສານອາຫານອື່ນໆ 
ທີ່ຈໍາເປັນຕໍ່ຮ່າງກາຍ; ນອກນີ້, 

zad8eoyogrfz6h c]t grfc,j
g]nvddyozyfvkfgIaf.sh4vdmhv'wfh

# ຮຽບຮຽງໂດຍ: ດອກໄມ້

ມະຫາວິທະຍາໄລມະຮິດົນພົບວ່າ 
ຜັກຕຳນິນມີເສັ້ນໃຍອາຫານທ່ີ
ຊ່ວຍຫຸຼດຄວາມສ່ຽງຕ່ໍການເປັນ
ມະເຮັງກະເພາະອາຫານ; ສ່ວນ
ສູດຢາບູຮານເວົ້າໄວ້ວ່າ ຜັກຕຳ
ນິນເປັນຢາເຢັນ, ໃບຊ່ວຍຂັບ
ລ້າງພິດຮ້ອນ, ແກ້ອາການໄຂ້, 

ແກ້ອາການແພ້ອາຫານ, ອັກເສບ, 
ພິດຈາກແມງໄມ້ກັດ, ແກ້ອາການ
ຄັນ, ແກ້ເຈັບຕາ, ຕາປຽກ, ຕາ
ແດງ, ບັນເທົາພະຍາດຜິວໜັງ 
ແລະ ຊ່ວຍຫຸຼດນ້ໍາຕານໃນເລືອດ.

ສໍາລັບແມ່ລູກອ່ອນ ຜັກ
ຕຳນິນມີປະໂຫຍດຫຼາຍ ເພາະອຸ

ດົມໄປດ້ວຍທາດໂປຣຕີນ, ແຄວ
ຊຽມ, ທາດເຫຼັກ ແລະ ວິຕາມິນ
ຫຼາກຫຼາຍຊະນິດ ທັງມີເສັ້ນໃຍ
ຫຼາຍ ຊ່ວຍບຳລຸງນ້ຳນົມ ແລະ 
ເພີ່ມປະລິມານ້ໍານົມ ໃຫ້ພຽງພໍ
ກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງເດັກ.

ໃບຕຳນິນເພດຜູ້: ໃບຕຳ
ນິນເພດຜູ້ຈະມີຮອຍແສກໃບຫຼາຍ 
ຄົນສ່ວນຫຼາຍບໍ່ມັກນິຍົມກິນ 
ເພາະຖ້າທ່ານໃດທ່ີທາດໃນຮ່າງ
ກາຍບໍ່ດີ ເມື່ອກິນໃບ ຫຼື ຍອດ
ຂອງຜັກຕຳນນິເພດຜູ້ ອາດເຮັດ
ໃຫ້ເກີດອາການຖອກທ້ອງ ຫຼື 
ຖ່າຍບໍ່ເຊົາໄດ້ ແຕ່ກໍຍັງມີຂໍ້ດີຄື 
ມີຄຸນສົມບັດເປັນຢາ ຊ່ວຍດັບ
ພິດຮ້ອນ, ແກ້ໄຂ້, ຫຼຸດລະດັບ
ນ້ໍາຕານໃນເລືອດ, ດີຕ່ໍຄົນທ່ີເປັນ
ພະຍາດເບົາຫວານ ແລະ ຍັງສາ
ມາດນຳໃບມາຕຳ ແລ້ວພອກບໍ
ລິເວນທີ່ຖືກແມງໄມ້ກັດ ເພື່ອ
ຖອນພິດ  ຫຼື ປິ່ນປົວພະຍາດຜິວ
ໜັງໄດ້ ແລະ ດອກຍັງສາມາດ
ຊ່ວຍບັນເທົາອາການຄັນຕາມຜິວ
ໜັງ; ຮາກຍັງໃຊ້ເປັນຢາແກ້ຫວັດ 
ແລະ ຫຼຸດອາການປວດຮາກໄດ້
ນຳອີກ.

ໃບຕຳນນິເພດແມ:່ ມກັ
ມີຂາຍຢູ່ຕາມຕະຫຼາດທ່ົວໄປ ໃບ
ແມ່ນຂ້ອນຂ້າງມົນ ແຄມຂອງ
ໃບແມ່ນບ່ໍມີແສກຫຼາຍ ສາມາດ
ນໍາໃຊ້ເພ່ືອປຸງແຕ່ງອາຫານປອດ
ໄພກວ່າໃບເພດຜູ້.

ການປຸງແຕ່ງບ່ໍວ່າຈະເປັນ
ໃບເພດຜູ້ ຫືຼ ແມ່ ກໍລ້ວນແຕ່ເປັນ
ຜັກທ່ີມີຄຸນປະໂຫຍດຕ່ໍຮ່າງກາຍ 
ພຽງແຕ່ຕ້ອງເລືອກໃຊ້ມັນຢ່າງ
ຖືກຕ້ອງ ສ່ິງສຳຄັນທ່ີຈະຕ້ອງສັງ
ເກດຄຸນລັກສະນະໃຫ້ດີກ່ອນທ່ີ
ຈະບໍລິໂພກ ຖ້າບ່ໍດ່ັງນ້ັນປະໂຫຍດ
ທ່ີຄວນຈະເກີດ ກັບກາຍເປັນເປັນ
ໂທດ ທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບທາງລົບ
ໄດ້ໂດຍບໍ່ຮູ້ຕົວ.



;aomu W_{!*}&}@W@&PHOUTHEN PASAXON 11
  
]af
4t

ltrk8jk’xtgmf

(Xinhua) - ຄະນະ ກຳ
ມະການ ເລືອກ ຕ້ັງ  ແລະ  ເຂດ  ແດນ 
(Elections and Boundaries 
Commission - EBC)  ຂອງ 
ສາທາລະນະລັດ ຕຣີນີດັດ ແລະ 
ໂຕບາໂກ  ໄດ້ ປະກາດ ໃນ ວັນ ອັງ
ຄານ ທີ 29  ເມສາຜ່ານມາ ວ່າ 
ຜົນ ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ຢ່າງເປັນທາງ
ການສະ ແດງ ໃຫ້ ເຫັນ ວ່າ ພັກ  ສະ
ຫະ ຊາດຄອງເກຣສ (United 
National Congress - UNC) 
ຊະນະການ ເລືອກ ຕ້ັງ ສະພາຜູ້ແທນ
ປະຊາຊົນ (ສະພາຕໍ່່າ) ໂດຍ ໄດ້ 
ຮັບ 26  ຈາກທັງໝົດ 41 ທີ່ ນັ່ງ, 
ໃນຂະນະທ່ີຂະບວນການປະຊາ
ຊົນແຫ່ງຊາດ ໄດ້ 13 ທີ່ນັ່ງ ແລະ 

UNC  -totdkog]nvd8A'
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ພັກປະຊາຊົນໂຕບາໂກ ໄດ້ 2 ທີ່
ນັ່ງ; EBC ກ່າວເສີມວ່າ ມີຈໍາ
ນວນຜູ້ມາໃຊ້ສິດເລືອກ ຕັ້ງ ປະ
ມານ 54%.

ຈາກຜົນການ ເລືອກ ຕ້ັງ, 
ນາງ ກະມະລາ ເປີຊາດ-ບິສເຊສຊາ 
(Kamla Persad-Bissessar) 
ຫົວໜ້າ UNC  ໄດ້ກາຍ  ເປັນ ນາ

ຍົກລັດຖະມົນຕີຄົນ ໃໝ່ ໃນວັນ
ທີ 1 ພຶດສະພາຜາ່ນມາ; ເປຊີາດ-
ບິສເຊສຊາ ເຊິ່ງເກີດໃນວັນທີ 
22 ເມສາ 1952 ເຄີຍເປັນນາ
ຍົກລັດຖະມົນຕີແມ່ຍິງຄົນທໍາ
ອິດຂອງປະເທດ ເມືອ່ເດືອນພຶດ
ສະພາ 2010.

(Xinhua) - ສາທາລະ
ນະລັດ ນາ ມິ ບີ  ມີ ແຜນ ຈະ ສະ ເໜີ 
ຮ່າງ ກົດໝາຍ  ການ ຄຸ້ມ ຄອງ ການ
 ຄາ້ ສາກນົ ສະບບັ ໃໝ່   ແນ ໃສ່ ປບັ
ປຸງ ຂອບ ນະ ໂຍບາຍ ການ ຄ້າ ຂອງ
 ປະ ເທດ  ແລະ  ປກົ ປອ້ງ ອຸດສາຫະ
ກຳ ພາຍ ໃນ, ເຊລມາ ອາຊິປາລາ-
ມູຊາວີ (Selma Ashipala-
Musavyi) ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງ
 ການ ພົວພັນ ສາກົນ  ແລະ ການ
 ຄ້າ  ກ່າວ.

ວັນ ພຸດ ທີ 30  ເມສາຜ່ານ
ມາ, ນາງ  ອາຊິປາລາ-ມູຊາວີ ໄດ້
ສະເໜີຮ່າງງ ົບປະມານຂອງກະ
ຊວງສໍາລັບສົກປີ 2025-2026 
ຕໍ່ສະມາຊິກສະພາ ໂດຍກ່າວ ວ່າ 
ຮ່າງ ກົດໝາຍ ສະບັບ ນີ້ ຈະ ສະ
ໜອງ ເຄ່ືອງມື ທາງ ກົດໝາຍ  ເພ່ືອ
ກວດສອບ ການ ທຸ້ມຕະຫຼາດ, ກໍາ
ນົດອັດຕາພາສີ ແລະ ປົກປ້ອງ
ອຸດສາຫະກໍາເກີດໃໝ່.

 ນາງ ເນັ້ນ ຢ້ຳ ວ່າ, ນະ ໂຍ
ບາຍ ການ ຕ່າງປະ ເທດ ຂອງ ນາມິ
ບີ  ຍັງ ສຸມ ໃສ່ ການ ເຊ່ືອມ ໂຍງ ເຂ້ົາ 
ກັບ ພາກ ພື້ນ  ແລະ ການ ທູດທາງ 
ເສດຖະກິດ  ໂດຍ ສະ ເພາະ ແມ່ນ
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ຜ່ານ ເຂດ ການ ຄ້າ ເສລີ ທະວີບ ອາ 
ຟຼິກາ  ແລະ ຂອບ ການ ຄ້າ ປະຊາ 
ຄົມການ ພັດທະນາ ອາ ຟຼິກາໃຕ້ 
ທັງກ່າວ ວ່າ ປະ ເທດ ທາງ ພາກ ໃຕ້
ຂອງ ອາ ຟຣິ ກາແຫ່ງນີ້  ມີ ຈຸດ ປະ 
ສົງ ເພ່ືອ ກະຈາຍ ຄູ່ ຮ່ວມ  ການ ຄ້າ , 
ຂະຫຍາຍຕະຫຼາດ ສ່ົງ ອອກ  ແລະ
ດຶງ ດູດ ການ ລົງທຶນ ໃນ ບັນດາ ຂະ 
ແໜງ ການ ທີ່ ສຳຄັນ ເຊັ່ນ: ກະສິ
ກຳ, ພະລງັງານ, ການ ຂົນ ສົງ່ (ໂລ
ຈິສຕິກ)  ແລະ ການທ່ອງທ່ຽວ.

ເມ່ືອເບ່ິງ ໄປທາງ ໜ້າ, ກະ
ຊວງ ການ ພົວພັນ ສາກົນ  ແລະ 
ການ ຄ້າ  ມີເປົ້າໝາຍທີ່ຈະ ເສີມ 
ຂະຫຍາຍ ຄວາມ ສາມາດ ຂອງ ສະ

 ຖາ ບັນ,  ຍົກລະດັບ ການ ທູດ ດິ ຈິ 
ຕອນ  ແລະ  ເພີ່ມ ທະວີ ການ ປະ
ສານ ງານ ກັບ ພາກສ່ວນ ກ່ຽວຂ້ອງ
 ໃນ ພາກ ເອກະ ຊົນ.

ອາຊິປາລາ-ມູຊາວີ  ກ່າວ
 ວ່າ, ກະຊວງ ຈະ ເຮັດ ວຽກ ເພື່ອ 
ຮັບປະກັນ ວ່າ ການ ຮ່ວມ ມື ສາກົນ  
ຈະ ໄດ້ ຮັບ ຜົນ ປະ ໂຫຍ ດທາງ ເສດ
ຖະກິດ  ແລະ ສັງຄົມ ທີ່ ເປັນຮູບ
ປະທຳ ສຳລັບຊາວ ນາ ມິ ບີ ທັງ ໝົດ. 
 ນາງ ກ່າວ ວ່າ “ພວກ ເຮົາ ຕ້ອງ  ວາງ 
ແນວທາງ ການ ທູດ ທາງ ການ ເມືອງ  
ແລະ  ເສດຖະກິດໃຫ້ສອດຄ່ອງ  
ເພ່ືອ ສ້າງ ຜົນ ກະທົບທ່ີ ສູງ ສຸດ ຕ່ໍ
ປະເທດ ຊາດ.

(Xinhua) - ວັນເສົາ ທີ 
3 ພຶດ ສະ ພາ ຜ່ານມາ, ໂປ ໂລຍ  
ໄດ້ ຈັດພິທີ ສະ ເຫີຼມ ສະ ຫຼອງ ວັນ 
ລັດ ຖະ ທຳ ມະ ນູນ ຢ່າງ ເປັນ ທາງ
 ການ  ຢູ່ ນະ ຄອນຫຼວງ ວາກໂຊວີ 
ເຊິ່ງ ເປັນ ວັນ ຄົບຮອບ 234 ປີ  
ແຫ່ງ ການ ຮັບຮອງ ເອົາ ລັດຖະທຳ 
ມະນູນ  3 ພຶດສະພາ, ລັດຖະທຳ 
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ມະນູນ ສະບັບ ທຳ ອິດ ຂອງ ເອີ ຣົບ
 ສະ ໄໝ ໃໝ່.

ພິທີດັ່ງກ່າວ ຈັດຂຶ້ນຢູ່ 
Castle Square ໂດຍປະທານາ
ທິບໍດີ ອັນເດຣຈ ດູດາ (Andrzej 
Duda) ກ່າວຄຳປາໄສທີ່ສຳຄັນ
ຮ່ວມກັບນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ໂດ
ນັລ ທັສກ໌ (Donald Tusk) 

ແລະ ເຈ້ົາໜ້າທ່ີລະດັບສູງຄົນອ່ືນໆ.
ລັດຖະທຳ ມະນູນ 3 ພຶດ

ສະພາ 1791 ເຊິ່ງ ໄດ້ ຮັບ ການ
ຮັບຮອງ ໂດຍເຄືອຈັກກະພົບ  ໂປ 
ໂລຍ-ລິ ດຕົວນີ, ຍັງເປັນສັນຍະ
ລັກທ່ີສໍາຄັນຂອງເອກະລັກປະຈຳ
ຊາດ, ເຖິງວ່າຈະມີການຈັດຕັ້ງ
ປະຕິບັດໃນໄລຍະສັ້ນ.

ວັນນ້ີແມ່ນສ່ວນໜ່ຶງຂອງ
ວັນພັກຍາວ “Majowka” ຂອງ
ໂປໂລຍ ລວມທັງວັນແຮງງານ 
ແລະ ວັນທຸງຊາດ ເຊິ່ງມີ ການ ປະ
ດັບ ປະດາທຸງ ສ ີແດງ ແລະ  ສ ີຂາວ  
 ຢູ່ ຕາມ ຖະໜົນ ຫົນທາງ  ແລະ 
 ບ້ານ ເຮືອນ ໃນ ທົ່ວ ປະ ເທດ.

(Xinhua) -  ຟຣີດຣິຊ 
ເມີຊ ຫົວໜ້າ ພັກ ສະຫະພາບປະ
ຊາທິປະໄຕຄຣິສຕຽນ (CDU) 
ຝ່າຍອະນຸລັກ ນິຍົມ  ໄດ້ ສາບານ 
ຕົນຂ້ຶນ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງນາຍົກລັດ
ຖະມົນຕີ  ເມື່ອ ວັນ ອັງຄານ ທີ 6 
ພຶດສະພາຜ່ານມາ ໃນລະຫວ່າງ
ກອງປ ະຊຸ ມບຸ ນ ເດສທາກ 
(Bundestag) ເຊິ່ງເປັນສະພາ
ຕ່ຳຂອງລັດຖະສະພາປະເທດເຢຍ
ລະ ມັນ, ເມີຊ ໄດ້ຮັບຄະ ແນນ 
325 ຕໍ່ 289 ສຽງ ເຊິ່ງເກີນ
ເກນ 316 ສຽງທີ່ກຳນົດໄວ້ 
(Bundestag ມີ 630 ທີ່ນັ່ງ);  
ໃນ ການ ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ ຮອບ ທຳ 
ອິດ, ເຂົາ ໄດ້ ຮັບ 310 ສຽງ,  ເຮັດ
ໃຫ້ ເຂົາກາຍເປັນຜູ້ສະໝັກຊິງ ຕຳ
 ແໜ່ ງນາຍົກລັດຖະມົນຕີຄົນ ທຳ 
ອິດ  ນັບ ແຕ່ ສົງຄາມ ໂລກ ຄັ້ງ ທີ 
II ທີ່ບໍ່ ໄດ້ ຮັບ ການ ເລືອກ ຕັ້ງ ໃນ 
ຮອບ ທຳ ອິດ.

Friedrich Merz  lk[ko8qoIa[8ec|j'
okpqd]af4t,qo8u7qo.\j0v'g1p]t,ao

ພາຍຫັຼງ ການ ລົງ ຄະ ແນນ
 ສຽງ ຮອບ ທຳ ອິດ ບ່ໍ ໄດ້ ຮັບ ຜົນ ສຳ
 ເລັດ, ນາງ ຈູເລຍ ໂຄລເອັກເນີ 
(Julia Kloeckner) ປະ ທາ ນ
ສະພາຕ່ຳ ໄດ້ ສ່ັງໂຈະກອງ ປະ ຊຸມ
ຊົ່ວຄາວ;  ຈາກ ນັ້ນ,  ບັນ ດາ ພັກ 
ການ ເມືອງ ໃນ ລັດ ຖະ ສະ ພາ  ໄດ້ 
ດຳ ເນີນ ການ ເຈ ລະ ຈາ ຫຼາຍ ຊົ່ວ 
ໂມງ ກ່ອນ ເຂ້ົາ ສູ່ ການ ລົງ ຄະ ແນນ
 ສຽງ ຮອບ ທີ ສອງ.

ຫັຼງຈາກຜົນການເລືອກ
ຕັ້ງຂັ້ນສຸດທ້າຍ, ເມີຊ ໄດ້ຖືກ
ແຕ່ງຕ້ັງຢ່າງເປັນທາງການໂດຍ
ປະທານາທິບໍດີ ຟຣັງ-ວາລເຕີ 
ຊະໄຕໄມເອີ (Frank-Walter 
Steinmeier) ໃນພິທີທີ່ພະລາ
ຊະວັງເບລລ໌ວິວ (Schloss 
Bellevue) ເຊິ່ງເປັນທີ່ພັກອາ
ໄສຢ່າງເປັນທາງການຂອງປະທາ
ນາທິບໍດີແຫ່ງສະຫະພັນ; ເມີຊ 
ຈະ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງ  ນາຍົກລັດຖະ

ມົນຕີຂອງລັດຖະບານ ກາງ ໂດຍ 
ຈະ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງ ຫົວໜ້າ ລັດຖະ
ບານ ປະສົມ ຊຸດໃໝ່  ທ່ີ ຈັດ ຕ້ັງ ຂ້ຶນ
ໂດຍ ກຸ່ມສະຫະພາບ CDU/CSU  
ແລະ ພັກ  ສັງຄົມປະຊາທິປະ ໄຕ 
(SPD).

ເມື່ອວັນຈັນທີ 6 ພຶດສະ
ພາ, ຜູ້ນໍາຂອງ CDU/CSU 
ແລະ SPD ໄດ້ລົງນາມໃນຂໍ້ຕົກ
ລງົຮວ່ມລດັຖະບານ; ພາຍ ໃຕ້ ຂ້ໍ 
ຕົກລົງ ທ່ີ ສຳ ເລັດ ໃນ ເດືອນ ເມສາ 
ຜ່ານ ມາ ຫຼັງ ຈາກການ ເຈລະຈາ 
ຫຼາຍ ອາທິດ, ພັກ ຕ່າງໆ ໄດ້ ໃຫ້ 
ຄຳ ໝ້ັນ ສັນຍາ ຈະ ເພ່ີມຂີດຄວາມ
ສາມາດໃນ ການ ແຂ່ງຂັນທາງ ເສດ
ຖະກິດ ຂອງ ເຢຍລະ ມັນ,  ເພ່ີມ ທະ
ວີ ຄວາມເຂ້ັມແຂງດ້ານການ ປ້ອງ 
ກັນ ປະ ເທດ, ຮັດ ແໜ້ນ ນະ ໂຍ
ບາຍ ຄົນ ເຂົ້າ ເມືອງ.

(Xinhua) - ພັກເສລີນິ
ຍົມຂອງ ມາກ ຄານີ (Mark 
Carney) ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ
ການາດາ ຄາດວ່າຈະຈັດຕັ້ງລັດ
ຖະບານສຽງສ່ວນໜ້ອຍ ໂດຍ
ສາມາດຍາດໄດ້ທ່ີນ່ັງພຽງພໍທ່ີຈະ
ເປັນຜູ້ນໍາປະເທດ, ແຕ່ ບ່ໍ ເຖິງ ສຽງ
 ສ່ວນ ຫຼາຍ; ອີງ ຕາມ ຜົນ ການ ເລືອກ 
ຕ້ັງຫັຼງຈາກມີ ການ ນັບຄະແນນ
ໃໝ່ອີກຄ້ັງ    ທ່ີ  ເຜີຍ ແຜ່ ໂດຍ ການ 
ເລອືກ ຕ້ັງ ກາ ນາ ດາ (Elections 
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Canada - EC)  ເມື່ອ ວັນເສົາ ທີ 
10 ພຶດສະພາຜ່ານມາ.

ພັກເສລີນິຍົມ ໄດ້ 170 
ຈາກທັງໝົດ 343 ທີ່ນັ່ງໃນສະ
ພາສາມັນ ຫຼ ືສະພາຕຳ່ ແລະ ຕອ້ງ
ການອີກສອງທີ່ນັ່ງ ເພື່ອຈັດຕັ້ງ
ລັດຖະບານສຽງ ສ່ວນ ຫຼາຍ, ພັກ
ອະນຸລັກນິຍົມຂອງ ປິແອຣ໌ ປົວ
ລແິວຣ ໌(Pierre Poilievre) ຈະ
ຍັງຄົງຢູ່ໃນຝ່າຍຄ້ານ ໂດຍມີ 
143 ທີ່ນັ່ງ.

ກົດໝາຍການເລືອກຕ້ັງ
ຂອງການາດາ ກຳນົດໃຫ້ມີການ
ນບັຄະແນນໃໝ່ໂດຍສານ      ພາຍ
ໃຕ້ການຄວບຄຸມຂອງຜູ້ພິພາກ
ສາສານຊ້ັນສູງ ໃນ ເຂດ ເລືອກ ຕ້ັງ 
ໃດກໍຕາມ ທ່ີ ມີຄະແນນສຽງ ແຕກ
 ຕ່າງກັນ ລະ ຫວ່າງ ຜູ້ ສະ ໝັກ ຮັບ 
ເລືອກ ຕ້ັງ ສອງ ອັນດັບທຳອິດ  
ໜ້ອຍ ກວ່າ ໜ່ຶງໃນ ພັນ ຫືຼ 0.1%  
ຂອງ ຄະ ແນນ ສຽງ ທັງ ໝົດ ໃນ 
ເຂດ ເລືອກ ຕັ້ງ.

ຕາມການລາຍງານຂອງ
EC, ຂະນະນີ້ ກຳລັງມີການນັບ
ຄະແນນໃໝ່ໃນ 3 ເຂດເລືອກ ຕ້ັງ.

EC ຄາດວ່າຈໍານວນຜູ້
ມາໃຊ້ສິດໃນການເລືອກຕ້ັງຄັ້ງ
ນີ້ ຈະຫຼາຍກວ່າ 68.66% ຂອງ
ຈໍານວນປະຊາກອນຜູ້ມີສິດເລືອກ
ຕັ້ງທັງໝົດ, ໂດຍມີຜູ້ມາໃຊ້ສິດ 
19.6 ລ້ານຄົນ.
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ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 

ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ
ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ

ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ

ຄະນະບັນນາທິການ 

ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ທ່ານ ແກ້ວລະກາ ຊ້ອຍໄຊຍະ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ 

ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 
ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ

ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ
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ພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້ບົດນີ້, ທ່ານຜູ້ອ່ານຈະ
ໄດ້ຮູ້ຈັກກັບນະວັດຕະກຳໃໝ່ອ່ຽມທ່ີພວມຢູ່
ໃນໄລຍະຄົ້ນຄວ້າ ເຊິ່ງຖ້າສຳເລັດຕາມລະດັບ
ຄາດໝາຍແລ້ວ ກໍຈະຊ່ວຍຫຼຸດຜ່ອນບັນຫາ
ໄຟໃໝ້ປ່າ ເຊິ່ງເກີດຈາກປາກົດການທາງທຳ
ມະຊາດ ເຊັ່ນຟ້າຜ່າ. ໃນປັດຈຸບັນ, ບັນຫາໄຟ
ໃໝ້ຍ້ອນຟ້າຜ່າເກີດຂຶ້ນອ່າວຖີ່ ແຕ່ຍາກທີ່ຈະ
ຄວບຄຸມໄດ້ ເພາະມັນເກີດຈາກການບັນຊາ
ຂອງທຳມະຊາດ ນີ້ຄືຄວາມເຊື່ອໂດຍທົ່ວໄປ, 
ແຕ່ຖ້າເຈາະເລິກເຂ້ົາໄປໃຫ້ເຖິງແກນແທ້ ກໍຈະ
ພົບວ່າການທ່ີມີປາກົດການຟ້າຜ່າເກີດຂ້ຶນອ່າວ
ຖີ່ນັ້ນ ສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນມາຈາກສະພາບປ່ຽນ
ແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ການປ່ຽນແປງ
ດັ່ງກ່າວພູດໃຫຍ່ໆ ກໍແມ່ນມາຈາກນໍ້າມືຂອງ
ມະນຸດທ່ີທຳລາຍສ່ິງແວດລ້ອມດ້ວຍການປ່ອຍ
ກາກບອນ ເຮັດໃຫ້ເກີດປາກົດການເຮືອນແກ້ວ; 
ນອກຈາກນັ້ນ, ກໍຍັງມີໄພພິບັດທີ່ເກີດຈາກ
ມົນລະພິດທາງອາກາດ. ມາບັດນີ້ ໄດ້ມີຂ່າວ
ອອກມາຈາກປະເທດອິດສະຣາແອນ ວ່າ: ເຫຼົ່າ
ນັກຄົ້ນຄວ້າປະຈຳມະຫາວິທະຍາໄລ ບາລານ 
Bar LLan  ໄດ້ພັດທະນາປັນຍາປະດິດທີ່ສາ
ມາດພະຍາກອນລ່ວງໜ້າກ່ຽວກັບປາກົດການ
ຟ້າຜ່າ ທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນໃນເຂດຕ່າງໆ; ປະ
ເທດອິດສະຣາແອນ ມີຄວາມແມ່ນຢໍາສູງກວ່າ 
90% ວ່າກັນວ່າຜົນສຳເລັດໃນການພັດທະ
ນາປັນຍາປະດິດ ຫຼື (AI) ນີ້ ຈະກາຍເປັນ
ເຄ່ືອງມືທ່ີມີປະສິດທິພາບໃນການຊ່ວຍລະບົບ
ບໍລິການດ້ານອຸຕຸນິຍົມ, ການໃຫ້ບໍລິການມອດ
ໄຟ (ດັບເພີງ) ກໍຄືການຕອບໂຕ້ໄພພິບັດທາງ
ທຳມະຊາດໄດ້ຢ່າງທ່ວງທັນ. ຂ່າວບອກວ່າຕ້ົນ
ກຳເນີດຂອງໄຟໃໝ້ປ່ານັ້ນ ສ່ວນໃຫຍ່ເກີດ
ຈາກນ້ໍາມືຂອງມະນຸດ ແຕ່ມີຄວາມອັນຕະລາຍ
ໜ້ອຍກວ່າໄຟໄໝ້ປ່າຍ້ອນຟ້າຜ່າ; ເຫດຜົນ
ກໍຄືວ່າ ໄຟໄໝ້ປ່າຍ້ອນຟ້າຜ່ານັ້ນ ຄາດຄະເນ
ບ່ໍໄດ້, ມີຄວາມຮ້າຍແຮງກວ່າ ເພາະມັກຈະເກີດ
ຂຶ້ນຢູ່ເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ ບ່ອນທີ່ມີອຸປະ
ກອນມອດໄຟຈຳກັດ, ໄຟຈາກຟ້າຜ່າ ມັກຈະ
ໝັກຕົວຢູ່ພ້ືນດິນເປັນເວລາຫຼາຍວັນກ່ອນຈະ
ລະເບີດອອກມາເທິງໜ້າດິນ ແລ້ວລຸກລາມ
ໄປໃນວົງກວ້າງ ເມືອ່ບວກກບັສະພາບອາກາດ
ທີ່ຮ້ອນ ແລະ ແຫ້ງແລ້ງ. ຜົນສຳເລັດຂອງນັກ

ວິທະຍາສາດອິດສະຣາແອນ ໃນການນຳໃຊ້
ເຄື່ອງມື AI ເພື່ອພະຍາກອນບັນຫາຟ້າຜ່າ ເຊິ່ງ
ປະກາດອອກມາວັນທີ 1 ເມສາປີນີ້  ແມ່ນ
ການຕ່ໍຍອດຄວາມພະຍາຍາມໃນການຄ້ົນຄວ້າ
ທີ່ມີເວລາ 7 ປີ; ການຄົ້ນຄວ້າເນັ້ນປັດໄຈທີ່
ພາໃຫ້ເກີດຟ້າຜ່າ ໂດຍໄດ້ສຶກສາຄວາມໜາ
ແໜ້ນຂອງພືດພັນ, ຮູບແບບຂອງດິນຟ້າອາ
ກາດ ແລະ ພູມສັນຖານຂອງປະເທດ ບ່ອນທີ່
ມັກມີບັນຫາຟ້າຜ່າ.ການຄົ້ນຄວ້າຍັງໄດ້ຈຳ
ແນກໃຫ້ເຫັນຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງໄຟ
ໄໝ້ປ່າແບບທຳມະດາ (ຈາກນ້ໍາມືຂອງມະນຸດ) 
ແລະ ໄຟໄໝ້ປ່າຈາກຟ້າຜ່າ ທັງນີ້, ກໍເພື່ອສາ
ມາດນຳໃຊ້ວິທີການສະເພາະເພື່ອແກ້ໄຂ. ບົດ
ຄວາມໄດ້ສະຫຼຸບເປັນບົດຮຽນວ່າ ການປ່ຽນ
ແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ໄດ້ເພ່ີມຈັງຫວະຄວາມ
ສ່ຽງທ່ີເຮັດໃຫ້ເກີດມີໄຟໄໝປ່າຍ້ອນຟ້າຜ່າຖ່ີ 
ແລະ ເພີ່ມຂຶ້ນ; ຜົນການຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບບັນ
ຫາໄຟໄໝ້ປ່າຍ້ອນຟ້າຜ່ານີ້ ຈະມີບົດບາດສຳ
ຄັນໃນການພະຍາກອນກ່ຽວກັບຄວາມສ່ຽງ
ທ່ີຈະເກີດມີປາກົດການຟ້າຜ່າ, ເມ່ືອຮູ້ລ່ວງໜ້າ
ຄືແນວນີ້ ກໍຈະເຮັດໃຫ້ການກະກຽມຄວາມ
ພ້ອມເພື່ອຮັບມືໄດ້ດີຂຶ້ນ.

ນະວັດຕະກຳລໍ້າຍຸກທ່ີຂໍເລົ່າປິດທ້າຍ
ບົດນ້ີ ກໍຄືການປະດິດສ້າງກ້ອງຈຸລະທັດເອເລັກ
ຕຼອນ ທີ່ສາມາດບັນທຶກພາບຄວາມລະອຽດ
ສູງຂອງອະນຸພາກນ້ອຍໆ ຂະໜາດ 10 ໄມໂຄຼ
ແມັດ (Micrometer) ເຊິ່ງມີຂະໜາດ 1 ສ່ວນ 
5 (1/5) ຂອງເສັ້ນຜົມມະນຸດ, ເວົ້າໃຫ້ເຂົ້າ
ໃຈງ່າຍໆ ກໍຄືຖ້າຜ່າເສັ້ນຜົມຄົນເຮົາອອກເປັນ 
5 ສ່ຽງ ແນ່ນອນຈະເບິ່ງດ້ວຍຕາເປົ່າບໍ່ເຫັນ 
ແຕ່ກ້ອງຈຸລະທັດເອເລັກຕຼອນນີ້ ສາມາດບັນ
ທຶກພາບໄດ້; ກ້ອງວິເສດວິໂສດ່ັງກ່າວແມ່ນ
ຜົນງານຂອງເຫ່ົຼານັກວິທະຍາສາດປະເທດນູ
ແວນເຊລັງ ປະດິດຄິດຄົ້ນອອກມາ ແລະ ກາຍ
ເປັນຂ່າວດັງໃນຕົ້ນເດືອນເມສາປີນີ້. ຈຸດປະ
ສົງຂອງການປະດິດສ້າງກ້ອງຈຸລະທັດຕາທິບ
ນີ້ອອກມາ ແມ່ນເພື່ອນຳໃຊ້ຄົ້ນຫາແຮ່ທາດ
ປະເສີດທ່ີປະປົນຕາມຫາດຊາຍຮິມຝັ່ງທະເລ
ອັນຍາວຢຽດ ໂດຍສະເພາະແມ່ນເຂດທ່ີມີການ
ຂຸດຄົ້ນແຮ່ຄຳ, ເປັນອັນວ່າກ້ອງນີ້ຈະຊ່ວຍໃຫ້
ສາມາດເກັບເລັມເອົາແຮ່ຄຳທ່ີຄົນເຮົາບໍ່ຫົວ
ຊາຍ້ອນແນມບໍ່ເຫັນນັ້ນແລ.

7qo3Io]a'	vtmy[kp.shoadmjv'mjP;vkg,
]ydk2a'	djP;da[lucf'F	lu0k;	c]t	lu7k,	.o

m5'-kf0v'xtgmfg0qkD	g0qkg;qhk;jkG	“,aogxaolaopt]ad0v'dkoglprkluF	\hk
r;dgIqkcf'g,njvg;qhkg4y'rklu	8+9kdoahod=9t,hko9qo0k;g,njvr;dgIqkI6h9eo;o
muj9t8hv'glp	c]t	g,njvg4y'g;]kwxglprklu8q;9y'F	.[\hkr;dgIqkd=9txjPo
gxaolu7k,D”

oadmjv'mjP;-k;vkg,]ydkg;qhk8v[7nowx;jkG	 “16jltst]afvkg,]ydk	 d=
gxao7nfP;saho]tDDD	8jk'c8j;jk16jmujoaho	r;dgIqkpa'co,gsao|6jfk;c8dpjk;M
8nj,vudD”

#		[jk;dt[n

A  Dutchman was explaining the red, white and blue 
colors of his country's flag to an American tourist. “It's symbolic
of our taxes,” he said. “We turn red when we talk about them, 
white when we figure them out and blue when we pay them.”

The tourist answered, “It's the same in America - only we 
see stars too!”

Tax Matters
#		BAOKBU

g]njv'rklu

ນິຕິບັນຍັດ ຮ່ວມກັນຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດບົດບັນທຶກຄວາມເຂ້ົາໃຈ
ວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ສະ
ພາແຫ່ງຊາດເບລາຣຸດຊີ, ສະແດງ
ອອກມີການແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້
ແທນນຳກັນຢ່າງປົກກະຕີ. ອັນ
ທ່ີພ້ົນເດ່ັນແມ່ນໃນເດືອນຕຸລາ 
2024 ຜ່ານມາ, ທ່ານ ອິກໍ ເຊີ
ເກນໂກ (Igor Sergeenko) 
ປະທານສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ 
ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດເບລາຣຸດຊີ 
ພ້ອມດ້ວຍຄະນະຜູ້ແທນຂ້ັນສູງ 
ກໍໄດ້ມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ 
ຢ່າງເປັນທາງການ ແລະ ເຂ້ົາຮ່ວມ
ກອງປະຊຸມສະມັດຊາໃຫຍ່ລັດ
ຖະສະພາລະຫວ່າງຊາດອາຊຽນ 
ຫຼື ໄອປາ (AIPA) ຄັ້ງທີ 45 ທີ່

ເປັນເຈ້ົາພາບຈັດຂ້ຶນໂດຍສະພາ
ແຫ່ງຊາດລາວ; ມີການແລກປ່ຽນ
ຂ້ໍມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດພາລະບົດບາດດ້ານ
ນິຕິບັນຍັດນຳກັນ, ແລກປ່ຽນ
ສານຊົມເຊີຍ ແລະ ສານອວຍ
ພອນ ໃນໂອກາດວັນສຳຄັນຕ່າງໆ
ຂອງສອງຊາດ; ຮ່ວມມື ແລະ 
ຊ່ວຍເຫືຼອເຊ່ິງກັນແລະກັນໃນເວ
ທີລັດຖະສະພາພາກພ້ືນ ແລະ ສາ
ກົນ ເປັນຕ້ົນແມ່ນສະຫະພັນລັດ
ຖະສະພາສາກົນ (IPU), ເວທີ
ປຶກສາຫາລືລັດຖະສະພາອາຊີ-
ເອີຣົບ (ASEP), AIPA ແລະ 
ເວທີອື່ນໆ. ພ້ອມກັນນີ້, ສອງ
ຝ່າຍຍັງປຶກສາຫາລືທິດທາງແຜນ
ການຮ່ວມມືໃນຕໍ່ໜ້າ ເພື່ອສືບ
ຕ່ໍຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍເນື້ອໃນ
ຈິດໃຈຂອງບົດບັນທຶກຄວາມ
ເຂ້ົາໃຈວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືນຳ
ກັນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການຮ່ວມ

ມືລະຫວ່າງຄະນະເລຂາທິການ
ຂອງສອງສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອ
ສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ມີການແລກ
ປ່ຽນຄະນະຜູ້ແທນ ທ່ີຕິດພັນກັບ
ການແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ 
ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ, ສືບຕໍ່ໃຫ້ການ
ສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫືຼອໃນ
ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຢູ່ເວ
ທີລັດຖະສະພາພາກພື້ນ ແລະ 
ສາກົນ.

ນອກຈາກນີ້, ຄະນະຜູ້
ແທນລາວ ຍັງໄດ້ໄປຢ້ຽມຊົມຫໍ
ພິພິທະພັນສຸສານຂອງບັນດານັກ
ຮົບທີ່ອຸທິດ ແລະ ເສຍສະຫຼະຊີ
ວິດ ເພື່ອຕໍ່ສູ້ຍາດເອົາໄຊຊະນະ
ໃນມະຫາສົງຄາມປົກປ້ອງປິຕຸ
ພູມຂອງຕົນ, ຫໍສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ມະຫາວິທະຍາໄລ ແລະ ພ້ືນຖານ
ທາງດ້ານວັດທະນະທຳຈຳນວນ
ໜຶ່ງ ຢູ່ນະຄອນຫຼວງມິນສກ໌ 
ອີກດ້ວຍ.


